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Výstava na mostě

Nový kříž na Centrálním hřbitově v Poličce

Leden
6. ledna 2024 se poličské náměstí zaplnilo 

postavami živého Betléma. Poklonit se Je-
žíškovi přišlo i 188 koledníků – Tři králové 
a jejich vedoucí, ti se vydali do poličských 
domácností. Tříkrálovou sbírka přinesla v Po-
ličce částku 379 409 korun.

Únor
Zastupitelé schválili rozpočet města pro rok 

2024, celkové výdaje 631 mil. Kč, z toho výda-
je na investice ve výši 285 mil. Kč.

Divadelní klub v Poličce slaví dvacetileté 
jubileum, poprvé se otevřel veřejnosti 24. 2. 
2004.

Březen
Rada města schválila Pravidla pro posky-

tování finančního příspěvku na narozené dítě. 
Symbolický dárek tak umožní vyplatit 5 tis. Kč 
pro kaž dého nově narozeného občánka v Po-
ličce s cílem podpořit porodnost ve městě.

Duben
Barokní radnice slaví 280 let, základní ká-

men byl položen 22. dubna 1744. Přesně po 
280 letech zde zasedli i poličští radní, ke své-
mu jednání.

Slavnostní večer poličského sportu proběhl 
v pátek 12. dubna v malém sále Tylova domu. 
Oceněni byli nejlepší sportovci roku 2023.

V hlasování 2. ročníku participativního roz-
počtu uspěly projekty Dřevěné molo na Syn-
ském rybníku a Hřiště jako zrcadlo

Květen
Spolupráce mezi Poličkou a maďarskou obcí 

Ebes trvá již 20 let. Symbolicky v v historický 
den podpisu smlouvy, 1. května, přijíždí do 
Ebese poličská delegace na oficiální návštěvu.

Začala velká oprava silnice I/34 od křižovat-
ky na Jimramov až po odbočku na Široký Důl 
(směr Borová).

Červen
Po 17 letech opouští hrad Svojanov jeho 

kastelán Miloš Dempír.
Hrad Svojanov slaví 800 let od první pí-

semné zmínky. Tomuto výročí byly zasvěcené 
Královské slavnosti ve dnech 29.–30. červ-
na 2024.

Ze života hmyzu od bratří Čapků v poličském 
Liboháji. Poličští ochotníci zahráli své předsta-
vení v místě bývalého přírodního divadla.

Červenec
Na velkém mostě v parku probíhá po celé 

prázdniny výstava vybraných kreseb Bohusla-
va Martinů.

V městském parku probíhá první ročník 
výstavy uměleckých děl ve veřejném prostoru 

„Umění na Poličce“.
Dokončena úprava prostranství před vlako-

vým nádražím, prostor doplněn zelení i novým 
mobiliářem. Cena je 2 mil. Kč.

srpen
V srpnu opět dorazili do Poličky skejťáci 

z celého světa, tradiční závody slalomářů se 
uskutečnily ve dnech 10.–11. srpna.

První setkání rodáků a přátel Modřece se 
uskutečnilo 17. srpna.

17. srpna v Poličce proběhlo celorepublikové 
setkání Společnosti B. Martinů, tato společ-
nost existuje již 45 let.

Září
Českou republiky zasáhly silné povodně. 

Poličku zachránilo včasné upouštění rybníků 
a velká připravenost města a jeho složek na 
velkou vodu. Velké poděkování hasičům, rybá-
řům, pracovníkům TES a velkému počtu dob-
rovolníků. Polička velké vodě odolala.

Říjen
Nový kříž na Centrálním hřbitově v Polič-

ce – v neděli 20. října byl slavnostně vysvěcen 
kříž se sochou Vzkříšeného Krista, autorem je 
akademický sochař Petr Váňa. Hodnota díla je 
1,4 mil. Kč.

Listopad
Historický sál radnice patřil hasičům, 4. lis-

topadu se zde uskutečnilo slavnostní složení 
slibu 43 nových příslušníků Hasičského zá-
chranného sboru Pardubického kraje.

Město Polička má 2. místostarostu, stává se 
jím pan Libor Jelínek.

Prosinec
Nový betlém zdobí Palackého náměstí, je 

zhotoven z lipového dřeva a jeho autorem 
je František Malý ze Sebranic. Hodnota díla 
je 124 tis. Kč.

_ stručné zpravodajství
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Foto by Janek Novotný

Vzhůru do středověku!

_ poličská kultura

Divadelní klub 2024
Provozovatelem Divadelního klubu je Diva-

delní spolek Tyl z.s.
24. 2. 2024 na den přesně jsme před 20 

lety otevřeli Divadelní klub. Při pohledu zpět 
je zcela zřejmé, že DK má dnes nezastupitelné 
místo v poličském kulturním životě a je místem 
setkávání a poznávání.

V roce 2024 se uskutečnilo přes 100 akcí 
a celkový počet návštěvníků přesáhl 11 000. 
Úspěšně proběhl oblíbený festival pantomi-
my Mime Fest, divadelní představení, klubová 
kina, přednášky, besedy a v neposlední řadě 
koncerty menších či větších, místních i vzdále-
ných hudebních těles.

Divadelní klub je i nadále hojně využíván 
místními organizacemi a spolky, ať už je to 
Městská knihovna Polička, Pontopolis, Ob-
lastní charita Polička, Římskokatolická farnost 
Polička, ZUŠ B. Martinů, Ekocentrum skřítek, 
školy a školky, sk8áci, Políčko z.s. a další. 
Dveře jsou otevřeny kaž dému, kdo má nápady 
a chuť oživit poličskou kulturu.

Úspěšně je také naplňována myšlenka vyu-
žívat Divadelní klub pro naši hlavní spolkovou 
činnost. Tedy zkoušení a uvádění divadelních 

představení a výchova mla-
dých hereckých talentů. Di-
vadelní škola, která sedmým 
rokem úspěšně funguje pod 
vedením Veroniky Jílkové, je 
toho důkazem.

Dvacetiletý provoz se ne-
obejde bez větších či menších 
opotřebení, a proto jsme ve 
spolupráci s městem Polička 
přistoupili k nezbytným úpra-
vám a opravám. Byly oprave-
ny a zrestaurovány vchodové 
dveře, proběhla výmalba ce-
lého klubu od restaurace přes 
sál po zázemí pro účinkující, 
bylo kompletně vyměněno sanitární zařízení 
a všechny dveře uvnitř klubu. Nejnákladnějším 
projektem byla oprava vzduchotechniky sálu, 
ale i to jsme zvládli a nic nám nebrání začít 
21. sezónu v „novém“.

S provozem DK je spojena také správa hu-
dební zkušebny, která je k dispozici jak kape-
lám, tak jednotlivcům.

Divadelní klub by nemohl fungovat bez ne-
zištné lidské a finanční pomoci mnoha jednot-
livců, a především bez podpory Zastupitelstva 
a radních města Poličky. Těmto všem a mno-
hým dalším patří Velký dík.

Za DK sepsal
Lukáš Zrůst

městské muzeum a galerie 2024
V roce 2024 to v muzeu opět žilo! Muzej-

níci připravili 7 výstav různorodého zaměření. 
Mohli jste se vydat Vzhůru do středověku, od-
tajnit Příběhy dřevěných hraček, prozkoumat 

Říši hmyzu Ondřeje Sekory, obdivovat kraslice 
a vánočně se naladit mezi betlémy. Rok hudby 
jsme oslavili výstavou Slavní čeští skladatelé 
a výstavu vybraných kreseb Bohuslava Mar-

tinů jste potkávali v parku na 
mostě. Na edukační programy 
vyrazilo do poličského muzea 
6 955 dětí! I akce byly úspěšné, 
ať už se jednalo o vernisáže, 
tematické dny, tradiční Čas 
pro neobyčejné zážitky, rodin-
ný festival Skřítkování nebo 
druhý ročník Zažít Martinů 
s celostátním setkáním po-
boček Společnosti Bohuslava 
Martinů.

Úspěšné putování výstav 
Zábaviště pro sviště a Dobro-

družné toulky světem Pavla Čecha po českých 
i moravských muzeích pokračovalo i v roce 
2024. Ke konci roku se k nim připojila výstava 
Vzhůru do středověku, která vyrazila do Semil. 
Na všechny tři putovní projekty můžete i letos 
narazit na mnoha místech naší republiky.

Zájem o poličské památky – středověké 
hradby a rodnou světničku Bohuslava Martinů 
ve věži kostela sv. Jakuba – je stále velký, a to 
nejen ze strany turistů, ale i místních obyvatel. 
K unikátům se letos přiřadí i barokní radnice 
na náměstí, která prošla velkou rekonstrukcí 
zvenku, ale také uvnitř.

Děkujeme všem návštěvníkům, kteří do mu-
zea v roce 2024 zavítali. Bylo vás přes 30 000! 
Už nyní se těšíme na setkání v letošním roce.

Simona Valachová
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Tylův dům v roce 2024
Rok 2024 nabídl barevnou programovou 

škálu nejen na jevišti velkého sálu, ale i v do-
provodných programech a letos i velmi rozšíře-
ných pronájmech. Diváci tak mohli vidět hvěz-
dy české divadelní, hudební, zábavné scény.

Festivaly, které organizujeme, proběhly 
v obvyklých měsících. Patří mezi ně Jazz fes-
tival, Martinů fest, multižánrový festival 555* 
Polička a Zákrejsova Polička.

Kino přineslo nejednu zajímavost jak ze svě-
tového, tak českého fondu ki-
nematografie. Účast diváků se 
odvíjí dle výběru titulů a letos 
jsme měli velmi dobrou ruku 
a bylo z čeho vybírat.

Stále se zvyšující tendenci 
zájmu má i divadelní abonentní 
cyklus jak jarní, tak i podzim-
ní. Jeho podzimním bonusem 
zůstala nesoutěžní přehlídka 
ochotnických spolků Zákrejso-
va Polička.

Mimo běžný program v Tylově domě pro-
běhly i plánované maturitní plesy, galavečery, 
naučné filmy pro základní a střední školy, po-
hádky pro mateřské školy, taneční odpoledne 
pro seniory, talk show, jednání Zastupitelstva 
města Polička, školení, kurzy, výstavy, prodej-
ní výstava Vánoční inspirace, představení ZUŠ 
Bohuslava Martinů, soutěže mladých uměl-
ců atd. Tradičně jsme rozsvítili vánoční strom 
s programem. Náměstí letos navštívil rekordní 
počet diváků.

Milí diváci a návštěvníci Tylova domu, do-
volte mi tímto poděkovat za všechny zaměst-
nance Tylova domu za Vaši přízeň.

Petr Cuper ředitel

_ poličská kultura

Dění na Planetě Chaos v roce 2024
Sezóna výstav a kultur-

ních aktivit v rámci progra-
mu Galerie Kabinet Chaos 
a pod hlavičkou našeho 
Spolku Planeta Chaos z.s.

V tomto roce jsme uspořádali tři skupinové 
výstavy a jedno Letní umělecko-eco-sociolo-
gické setkání PANTA RHEI A 2, Střítežský hu-
dební Minifest. To vše za podpory naší kulturní 
a umělecké komunity, města Poličky, státních 
fondů a dárců.

První výstava se uskutečnila 4. 5. 2024, 
Markéta Vaňková a přátelé, Jan Vlček a Aleš 
Havlíček s názvem KLID. Velkoformátové kres-
by špagetami “Spagetti painting” na technic-
kou textilii a malby střelným prachem “Pyro-
painting” z performance.

Pokračovali jsme 6. 7. 2024 výstavou Ma-
rie Ladrové a Lucie Ferlikové s názvem Světla 
práh. Dvě umělkyně se společným tématem 
hledání prahu světla, zkoumání jeho možnos-
tí, práce s přírodními látkami, barvami, papíry, 
koláže ze zrcadlových kreseb, spirituální hle-
dání i práce se zemí jako kreativní substancí.

Letní setkání a vývstava 8. 8. – 11. 8. 2024, 
název PANTA RHEI- A 2 „Vše plyne“, téma: 
ekologie, sociologie, technologie. Rituálu se 
zúčastnili umělci: Lenka Kočišová, Mika John-
son, Daniel Vlček, Jonne Vaisenen, Eliška Šár-
ková. Štěpánka Nikodýmová s Veronikou Jílko-
vou připravily kreativní dílnu pro děti Bytosti 
lesa – zvuky lesa, Simona Šreková připravila 
workshop kyanotipie, výtvarná pedagožka Ni-
kola Nemergutová asistovala při dětské dílně 
a další. Mikka Johnson s Jánem Tompkinsem 
vytvořili Performativní akci pro veřejnost se 
zapojením AI, vedli s AI rozhovor na základě 
dotazů zúčastněných, pracovali s modifikací 
hlasu, se světlem a umělou mlhou, akce měla 
velmi intenzivní atmosféru.

V rámci setkání proběhly prezentace a akce 
umělců, či přednášky v módu “Vše plyne”.

Třetí výstava 14. 9. 2024, Aneta Maria Rita 
Opekarová, Tomáš King, Lukáš Opekar, název 
Hladiny. Vernisáž se udála během kulminace 
povodní a podtrhla název výstavy. I přes ne-
přízeň počasí bylo plno. Umělci řešili spo-
lečné téma z jiných úhlů, expresivní malby 

pocitů v přírodě, reflekce technického světa 
v konfrontaci s přírodou, spirituální portréty 
např. Františka Drtikola, vlastního otce, auta, 
jako symboly naší doby, výšivky a digitální 
práce s fotografií a videem, snímání povrchů 
a vytváření tapet a kyanotypie.

Střítež MiniFest 2024 – hudební a perfor-
mativní a společenská akce v kulturním out-
dorovém areálu vesnice Střítež, s účastí čtyř 
hudebních uskupení, a místních občanů a přá-
tel. Děkuje kapelám rETROGrad3, Marie a Král 
Doubek, Výsměch a La Mimoza, prováděla DJ 
Neoselka, zvučil Šerpůd.

Myslíme si, že náš cíl, seznámení veřejnosti 
s tendencemi v současném vizuálním i hu-
debním umění a skrze něj i s aktuálními spo-
lečenskými sociálními tématy, se nám dařilo 
naplňovat a těšíme se na pokračování. Všem 
výše zmíněným velmi děkujeme jak za účast, 
tak za podporu.

Kabinet_2025
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_ poličská kultura

městská knihovna Polička v roce 2024
Přinášíme shrnutí našich aktivit a úspěchů 

za uplynulé období.

Rekonstrukce oddělení 
pro dospělé
V roce 2023 prošlo naše oddělení pro do-

spělé rekonstrukcí, která zahrnovala i zavedení 
bezkontaktní výpůjční technologie RFID. Také 
knižní fond prošel rozsáhlou revizí.

Oblíbení autoři a tituly
Na dospělém oddělení se mezi nejoblíbeněj-

ší autory zařadily české spisovatelky – Morn-
štajnová, Soukupová, Lednická, Dvořáková 
a Tučková.

Dětští čtenáři si nejvíce oblíbili knihy po-
hádek, příběhy o zvířátkách, Krtkovy příběhy, 
Prasátko Peppu a Tlapkovou patrolu. Stále je 
také aktuální série o Harrym Potterovi.

Kulturní a vzdělávací akce
Během roku 2024 jsme na dětském oddě-

lení uspořádali čtyři výstavy výtvarných pra-
cí a dvacet knihovnicko-informačních akcí 
pro žáky základních škol. Pro mateřské školy 
jsme zorganizovali devatenáct exkurzí. Dále 
proběhlo osm tvořivých dílen zaměřených na 
roční období a osm Čtenářských klubíků pro 
nejmenší. Pětkrát jsme také pasovali prvňáčky 
na čtenáře, čímž jsme podpořili jejich vztah ke 
knihám a čtení. Mezi významné události patři-
la beseda a čtenářská dílna se spisovatelkou 
Olgou Černou.

Pokračovali jsme v seriálu LiStOVáNí na je-
višti Divadelního klubu a pořádali jsme prázd-
ninové Letní kino.

Uspořádali jsme také besedu s poličským 
rodákem, scenáristou vánočních pohádek Pe-

trem Hudským a vystoupení režiséra Davida 
Drábka ve spolupráci s Divadelní školou při 
Divadelním spolku Tyl. Knihovnu také navštívi-
li hudební kritik Jan Rejžek, spisovatel Štěpán 
Javůrek, cestoval Pavel Joneš a paní Marie 
Chválová.

V oblasti vzdělávání jsme v rámci Akademie 
21 uspořádali čtyřicet historických přednášek. 
Dále proběhly vzdělávací programy s pracov-
níkem záchranné stanice Pasíčka a zaměst-
nancem CHKO Žďárské vrchy. Pro houbaře 
jsme připravili akci „Důmyslný svět hub“ a po-
zvali jsme také lékařku s mentoringovým pro-
gramem pro ženy.

V prostorách knihovny jsme uspořádali vý-
stavy výtvarných prací žáků a putovní výsta-
vu fotografií „Pracuji, bydlím, žiji“ a „Polička 
sportuje“.

Aktivity na Půdě
Na Půdě probíhaly přírodovědné vzdělávací 

programy pro domácí školáky, mateřské, zá-
kladní a střední školy a také pro učitele. Pro 
zájemce jsme pořádali cyklus „Prázdninového 
mikroskopování“. V létě se uskutečnil příměst-
ský tábor s vesmírnou tématikou a integrací 
dětí s PAS.

Dále jsme uspořádali dva týdny workshopů 
zaměřených na makers kulturu, 3D tisk, robo-
tiku a kreativitu. Pro učitele jsme ve spolupráci 
se vzdělávací agenturou EduTime připravili let-
ní školu zaměřenou na technologie ve výuce 
a novou informatiku.

Programy pro seniory 
a odbornou veřejnost
Pro seniory jsme pořádali akce pod názvem 

DIGISenior. Pro učitele, lektory, knihovníky 

a odbornou veřejnost jsme pravidelně jednou 
měsíčně organizovali DIGI centrum, vždy za-
měřené na jedno téma pro sdílení praxe. kaž-
dé úterý pořádáme kroužek robotiky pro děti 
s poruchou autistického spektra. Prostor zde 
má i gymnaziální kroužek Makers. Aktivně se 
zapojujeme do evropské kampaně CodeWeek, 
která má za cíl přiblížit programování a digitál-
ní dovednosti široké veřejnosti.

spolupráce a účast na akcích
Spolupracovali jsme s poličským muzeem 

a Charitou na přípravě a výrobě vybraných 
materiálů. Dále jsme se zapojili a zorganizovali 
vzdělávací a čtenářské aktivity v rámci pravi-
delné akce „Čas pro neobyčejné zážitky“.
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Regenerace památek na území města
Obnova obvodového 
pláště poličské radnice
Po třech letech byly dokončeny rozsáhlé 

opravy a obnova pláště barokní radnice na Pa-
lackého náměstí.

V roce 2024 proběhla tedy třetí finální etapa, 
a to na severní a západní straně budovy. Nákla-
dy loňského roku jsou ve výši téměř 6 mil. Kč, 
a městskému rozpočtu pomohla získaná dota-
ce z Programu regenerace Ministerstva kultury 
ČR ve výši téměř 2 mil. Kč a 300 tis. Kč z Par-
dubického kraje.

A proč došlo k této zásadní opravě? Stav fa-
sády již delší dobu vykazoval množství závad, 
jejichž odstranění probíhalo doposud pouze 
lokálním vyspravením. Po tolika letech bylo 
nutné provést rozsáhlejší stavební i restau-
rátorský zásah. V roce 2022 byl celý projekt 
zahájen, došlo k celkové obnově radniční věže 
a sanaci vlhkého zdiva v přízemí. V roce 2023 
pokračovaly práce na východní a jižní straně 
(hlavní vstup a strana u sochy sv. Jana Nepo-
muckého). Obnova zahrnovala složité restauro-
vání štukové výzdoby, nový nátěr fasády a dal-
ší. Součástí byla i obnova pískovcového soklu, 
kterou prováděl odborný restaurátor. Došlo 
i k restaurování malovaného městského znaku 
na východním průčelí budovy.

3. etapou 2024 došlo k završení celkové 
obnovy venkovního pláště historické budovy 
v hodnotě 16,5 mil. Kč (za 3 roky).

Barokní skvost Palackého náměstí si zásad-
ní opravu určitě zasloužil. Přidá se tak k dalším 
zrestaurovaným barokním památkám, kterými 
jsou morový sloup a sochy na obou kašnách.

�� Projektová dokumentace: INRE-
CO, s. r. o., Společnost pro rekonstrukci 
památek, Ing. Petr Rohlíček, který záro-
veň na stavbě vykonával autorský dozor
�� Technický dozor investora: Ing. Jiří Kovář
�� Zhotovitel: firma BÁČA, Polička, s. r. o.

V posledních letech došlo i na obnovu vnitř-
ních prostor radnice. Ty byly i s komentovanou 
prohlídkou představeny v podvečer 24. říj-
na 2024. Po dokončeném restaurování ves-
tibulu přišly na řadu i úpravy interiérů 1. pat-
ra – reprezentačního slavnostního sálu (nové 
parkety, výmalba, nahrazení novodobých 
kovových svítidel křišťálovými lustry a s tím 
související úprava elektroinstalace, pořízení 
krytů akumulačních kamen, pořízení replik 
historického nábytku záclon a závěsů). Další 
stavební úpravy se týkaly i ostatních místnos-
tí, zázemí u obřadní síně i sociálních zařízení 
v I. a II. patře.

Půdní vestavba bytů 
v objektu č. p. 68 v Lezníku
Město Polička zahájilo v roce 2022 na zákla-

dě zpracované projektové dokumentace rekon-
strukci domu v městské části Lezník. Jednalo 
se původně o objekt školy z 19. století. Staveb-
ní úpravy byly vyvolány celkovým nevyhovu-
jícím stavem, především poškozeným krovem 
v důsledku zatékání a celý objekt vykazoval zá-
vady z hlediska tepelně technických parametrů, 
způsobu vytápění a dalších nedostatků.

Z důvodu rozsáhlejších zásahů byl celý zá-
měr rozdělen do několika etap.

Po zrealizovaných etapách 
roků 2022 a 2023, jež zahrno-
valy kompletní výměnu střešní 
konstrukce domu (byl proveden 
nový dřevěný krov vč. opláštění 
z hliníkových šablon na bedně-
ní, osazeny nové klempířské 
prvky, instalován hromosvod 
a postaven nový komín), došlo 
na stavební úpravy v části 1. NP 
a II. NP za účelem vzniku spol-
kové místnosti.

Etapa r. 2024 zahrnovala 
vestavbu dvou bytových jed-

notek (1+kk a 2+kk) do podkroví předmětného 
objektu.

Akce byla spolufinancována dotací ze SFPI 
ČR.
�� Projektová dokumentace:  

ŠAFÁŘ CZ, s. r. o., firma na stavbě vyko-
návala i technický dozor investora.
�� Zhotovitel: APOLO CZ, s. r. o. Polička
�� Termín: únor–červen
�� Náklady: 4.546 tis. Kč.

Vestavba bytů do podkroví 
smetanova 309
Město Polička rozšiřilo počet svých soci-

álních bytů, a to rekonstrukcí domu na ulici 
Smetanova. Zde přibyly k původním 12 bytům 
další tři sociální byty v nově postavené půdní 
vestavbě.

Jedná se o projekt sociálního bydlení pod-
pořený dotací z EU. Město Polička získalo po-
třebnou dotaci ve výši 6,5 mil. Kč. Celkové ná-
klady stavby představovaly částku 10,5 mil. Kč.

V podkrovní vestavbě vznikly 3 byty (1+kk, 
2+kk a 3+kk), které jsou bezbariérově přístup-
né díky novému výtahu.

Nájemníci se budou moci nastěhovat na jaře 
roku 2025.
�� Projektová dokumentace:  
APOLO CZ, s. r. o. Polička, firma na 
stavbě vykonávala i autorský dozor.
�� TDI: Ing. Milan Beneš
�� BOZP: Ing. Tereza Vraspírová
�� Zhotovitel: TSM Design, s. r. o., Hlinsko
�� Termín: červen–prosinec
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Dopravní a technická infrastruktura
Během minulých deseti let prošly díky re-

vitalizaci historického centra města obnovou 
všechny ulice nejen v samém jádru kolem ná-
městí, ale svůj povrch změnily i ulice a uličky 
uvnitř hradeb. Původní asfalt nahradila žulová 
dlažba, přibyly chodníky, nové osvětlení, do-
šlo i k obnově dožilé technické infrastruktury, 
k opravě kanalizace i vodovodu. Centrum na-
šeho města a území celé městské památkové 
zóny tak získalo pravý historický ráz a zvýšilo 
svoji atraktivitu nejen pro místní obyvatele, ale 
i návštěvníky.

V roce 2024 se již svých rekonstrukcí dočka-
ly i ulice za hradbami. Město též věnuje velkou 
pozornost přípravě a zasíťování lokalit pro ro-
dinnou a bytovou výstavbu.

I. etapa technické a dopravní 
infrastruktury lokality Jih I
Na základě schválené územní studie další 

lokality bylo nastartováno zasíťování 21 po-
zemků (stavebních parcel) pro následnou vý-
stavbu rodinných domů. V rámci realizace byly 
zhotoveny komunikace z asfaltobetonu, hrubé 
terénní úpravy a sjezdy na pozemky i ostatní 
zpevněné plochy, kanalizace, plynovod, elek-
trické kabelové rozvody, optické vedení, veřej-
né osvětlení a vodovod (investorem vodovodu 
byl Svazek obcí Vodovody Poličsko), ČEZ Dis-
tribuce, a. s. provedla v rámci stavby elektrické 
kabelové rozvody NN a PODA, a. s. optické 
rozvody.
�� Projektová dokumentace: Beta-Pro-

jekt, s. r. o. Svitavy
�� Technický dozor investora: APOLO 

CZ, s. r. o. Polička
�� Zhotovitel: PKS stavby, a. s. Žďár n. S.
�� Náklady: 22.374 tis. Kč (stavební objekty, 

kde bylo investorem město)
�� Termín: květen 2023 – červenec 2024.

stavební úpravy ul. 
Haškova a Erbenova
Zásadní revitalizaci komunikačních povrchů 

a terénních úprav mezi domy zaznamenalo též 
sídliště Zahrady.

Byla provedena rekonstrukce komunikací 
(nový asfaltobeton), chodníků (nová betonová 
zámková dlažba), výměna kabelových rozvodů 
a stožárů veřejného osvětlení a úprava kanali-

začních šachet. Svazek obcí Vodovody Polič-
sko provedl výměnu vodovodu.
�� Termín: srpen 2023 – říjen 2024
�� Projektová dokumentace: OPTI-

MA, spol. s r. o. V. Mýto, která na stavbě 
vykonávala i technický dozor investora.
�� Zhotovitel: Swietelsky stavební, s. r. o.
�� Náklady: 25.705 tis. Kč (stavební objekty, 

kde bylo investorem město).

Komunikace ze sídl. Hegerova 
do průmyslové zóny
Ke zkrácení vzdáleností mezi severní a vý-

chodní částí města přispěla realizace nového 
komunikačního napojení mezi uvedeným 
sídlištěm a průmyslovou zónou (resp. ul. Na 
Vyšehradě). Vedle komunikace z asfaltobetonu 
(vč. odvodnění) byl v rámci stavby proveden 
i chodník z betonové zámkové dlažby, veřejné 
osvětlení, sadové úpravy vč. náhradní výsadby 
stromů. Silnice je určena pro vozidla do 3,5 t.
�� Projektová dokumentace: L. Klodner, 

Rohozná
�� Zhotovitel: APOLO CZ, s. r. o. Polička
�� Technický dozor investora: Ing. A. Vraspí-

rová, Polička
�� Termín: březen–listopad
�� Náklady: 9.523 tis. Kč.

stavební úpravy části 
komunikací na ul. Zákrejsova
Obnovy prostoru v atriu zaznamenali občané 

mezi obytnými domy na ul. Zákrejsova. Jedná 
se o realizaci I. etapy uvedené akce (stavební 
úpravy komunikací a ostatních zpevněných 
ploch v lokalitě bytových domů č. p. 539-547). 
V I. etapě byly provedeny nové chodníky z be-
tonové zámkové dlažby před bytovými domy 
č. p. 542-544 a 545-547, dále byla provedena 
před uvedenými domy rekonstrukce komuni-
kace vč. odvodnění (nový asfaltobeton) a re-
konstrukce parkovišť (nová betonová vegetační 
dlažba).
�� Projektová dokumentace: L. Klodner, 

Rohozná
�� Technický dozor investora: Ing. A. Vraspí-

rová, Polička
�� Zhotovitel: Swietelsky stavební, s. r. o.
�� Termín: září–prosinec
�� Náklady: 5.814 tis. Kč.

stavební úpravy části 
komunikací u bytového domu 
č. p. 899–903 na ul. Hegerova
Rozsah akce zahrnoval rekonstrukci komu-

nikace provedenou z nového asfaltobetonu 
a rekonstrukci a rozšíření parkoviště z nové 
betonové vegetační dlažby před předmětnými 
bytovými domy. Dotčená lokalita byla dále 
doplněna o 3 nová svítidla veřejného osvětlení.
�� Termín: květen–září
�� Projektová dokumentace: Beta-Pro-

jekt, s. r. o. Svitavy
�� Technický dozor investora: Ing. J. Březina, 

Svitavy
�� Zhotovitel: APOLO CZ, s. r. o. Polička
�� Náklady: 5.089 tis. Kč.

stavební úpravy části chodníků 
a silnice I/34 na ul. starohradská
K rozsáhlé rekonstrukci silnice I/34, kterou 

realizovalo ŘSD ČR, se s opravou chodníků 
na uvedené ulici připojilo i město. Jednalo se 
o pravou stranu směrem na Borovou, od slu-
žebny HZS po konec města a dále na druhé 
straně ulice vznikl nový chodník mezi čerpací 
stanicí Orlen a centrálním hřbitovem. Povrch 
stávajícího chodníku nahradila nová betonová 
zámková dlažba. Součástí stavby byla mimo 
jiné i úprava a osvětlení přechodů pro chodce 
u centrálního hřbitova (posunut blíže směrem 
k městu) a u služebny HZS. Zároveň proběhla 
i výměna části vodovodu (investor Svazek obcí 
Vodovody Poličsko).

Akce byla spolufinancována dotací ze SFDI ČR.

stavební úpravy ul. Haškova
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�� Projektová dokumentace: L. Klodner, 
Rohozná
�� Zhotovitel: společnost Skanska, a. s.
�� Technický dozor investora: Ing. A. Vraspí-

rová, Polička
�� Termín: srpen–listopad
�� Náklady: 5.500 tis. Kč.

Parkoviště na ul. Luční
Parkoviště před bytovými domy je provede-

no z betonové zámkové dlažby a stavbou přiby-
lo v dané lokalitě dalších 24 parkovacích míst 
(z toho 2 pro ZTP).
�� Termín: listopad 2023 – březen 2024
�� Zpracování projektové dokumentace 

bylo součástí realizace stavby (metoda 
design & build).
�� Zhotovitel: PP-GROUP.cz, s. r. o. Proseč
�� Náklady: 1.758 tis. Kč.

Rozšíření parkovacích 
stání u bytového domu 
č. p. 983 na ul. Hegerova
4 nová parkovací místa pro osobní automo-

bily z betonové zámkové dlažby, ze stejného 
materiálu byl předlážděn navazující chodník 
a byl proveden nový plot podél parkoviště.

�� Projektová dokumentace: L. Klodner, 
Rohozná
�� Technický dozor investora: Ing. A. Vraspí-

rová, Polička
�� Zhotovitel: Ditera, s. r. o. Litomyšl
�� Náklady: 630 tis. Kč
�� Termín: květen–červen.

Oprava chodníku mezi 
areálem bývalého dětského 
domova a rozvodnou ČEZ
Lepší komfort pro chodce zajistila oprava 

uvedeného chodníku, při které došlo k jeho 
zadláždění betonovou zámkovou dlažbou 
v kombinaci s pásem betonové vegetační dlaž-
by pro umožnění lepšího zasakování srážko-
vých vod.
�� Projektová dokumentace: Ing. A. Vraspí-

rová, Polička
�� Zhotovitel: Ditera, s. r. o. Litomyšl
�� Termín: březen–duben
�� Náklady: 470 tis. Kč.

malá scéna v parku
Vítězným projektem hlasování prvního par-

ticipativního rozpočtu se stalo dřevěné pódium 
vč. laviček, osvětlení a elektrické kabelové pří-

pojky na prostranství před restaurací Přístav 
v městském parku.
�� Projektová dokumentace a technický 

dozor: Ing. M. Beneš, Polička
�� Zhotovitel: M. Pachovský, Polička
�� Termín: květen–červenec
�� Náklady: 371 tis. Kč.

Úprava prostranství 
před vlakovým nádražím 
na ul. smetanova
Novou podobu doznal vstupní prostor před 

vlakovým nádražím. Akce řešila zejména před-
láždění zpevněné plochy. Povrch tvoří žulová 
dlažba – mozaika, prostranství bylo doplněno 
mobiliářem, výsadbou zeleně a stromů.
�� Architektonický návrh: Ing. arch. K. Šrá-

mek, Polička
�� Projektová dokumentace: L. Klodner, 

Rohozná
�� Technický dozor investora: Ing. A. Vraspí-

rová, Polička
�� Zhotovitel: ROCKY STAVBY COMPANY 

CZ, s. r. o. Praha
�� Termín: květen–listopad
�� Náklady: 1.759 tis. Kč.

Investice realizované v oblasti školství v rámci rozpočtu města Polička
Rekonstrukce zdravotně technické 
instalace 1. a 2. NP mŠ Polička
Během letních prázdnin se v mateřské škole 

realizovaly stavební úpravy a udržovací práce 
v hygienickém zázemí v 1. NP a 2. NP, spo-
jené s vytvořením nové dispozice, provedení 

zdravotně technických instalací, vnitřní elek-
trické instalace a osvětlení vč. nových obkla-
dů a dlažby, vybudování úklidových místností. 
Dále došlo k oddělení prostoru výdejny jídel od 
prostoru jídelny SDK příčkou s dveřmi a výdej-
ním oknem v 1. NP.

�� Zhotovitel: STAVOTREND 
Poříčí, s. r. o., se sídlem 
Poříčí 75, 570 01 Litomyšl
�� Náklady: 1 664 068,48 Kč
�� Termín: 1. 7. – 29. 8. 2024

modernizace tělocvičny 
ZŠ Na Lukách Polička

V rámci modernizace tělo-
cvičny v ZŠ Na Lukách Polička 
byla demontována stávající ha-

logenová stropní svítidla, která byla nahrazena 
novými LED svítidly. Na okenní prvky z jižní 
strany byly instalovány hliníkové horizontální 
žaluzie pro snížení prostupu slunečních paprs-
ků a snížení vnitřní teploty v jarních až pod-
zimních měsících. Instalace nových stínících 
horizontálních protislunečních hliníkových 
žaluzií do pouzder na okenní prvky.

Akce byla spolufinancována z dotačního 
programu „Podpora energetických úspor spor-
tovních zařízení v majetku obcí“. Subjektem 
zprostředkujícím podporu je Pardubický kraj.
�� Zhotovitel: TOJAPA, s. r. o., se sídlem 

Lidická 700/19, 602 00 Brno
�� Náklady: 1,3 mil. Kč
�� Dotace Pardubického kraje: 500 000 Kč
�� Termín: 1. 7. – 30. 8. 2024
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Akce realizované v roce 2024 z prostředků kapitoly 02 – životní prostředí
Výměna poklopů kanalizačních 
šachet v komunikacích
Byla provedena výměna a zapravení 23 po-

klopů kanalizačních šachet v komunikacích 
na různých místech ve městě. Výměnu zajistil 
provozovatel kanalizace VHOS, a. s. zadáním 
u specializované firmy.
�� Dodavatel: VHOS, a. s., Moravská 
Třebová
�� POKLOPSYSTEM, s. r. o., Hradec
�� Doba realizace: září až prosinec 2024
�� Náklady akce: 0,3 mil. Kč

Rekonstrukce dešťové 
zdrže ČOV Polička a zvýšení 
hydraulické kapacity ČOV
V závěrečném období zkušebního provozu 

uvedené stavby na čistírně odpadních vod 
byly dofinancovány dodatečné práce včetně 
provedení asfaltového povrchu komunikace 
u anaerobní nádrže a dešťové zdrže. Technic-
ký a autorský dozor vykonávala firma KONE-
KO, spol. s r. o. z Ostravy, která stavbu i pro-
jektovala. V závěru roku byla stavba úspěšně 
zkolaudována.

Kromě toho byla na čistírně odpadních vod 
instalována nová odsuvná brána nesená poho-
nem s dálkovým ovládáním.
�� Dodavatel: KUNST, spol., s. r. o., Hranice; 

KVIS Pardubice, a. s.
�� Poličská stavební, s. r. o., Polička
�� Doba realizace: leden až prosinec 2024
�� Náklady akce: 1,8 mil. Kč (za roky 

2021–2024 celkem 29,4 mil. Kč)

Výměna kanalizace 
na ul. Družstevní 
u č. p. 886 až 891
Podle projektové dokumen-

tace zpracované panem Petrem 
Dobrouckým z Moravské Tře-
bové provedla firma APOLO 
CZ, s. r. o. z Poličky v sou-
činnosti s PP-GROUP staveb-
ní, s. r. o. z Proseče výměnu 
splaškové kanalizace v délce 
97 m a dešťové kanalizace se 
zaústěním do Bílého potoka 
v délce 105 m včetně opravy 
povrchu parkoviště a části ko-
munikace.
�� Technický dozor na stavbě vykonával 

Ing. Dalibor Dvořáček z Kamenné Horky.
�� Dodavatel: APOLO CZ, s. r. o., Polička
�� PP-GROUP stavební, s. r. o., Proseč
�� Doba realizace: červenec až prosi-

nec 2024
�� Náklady akce: 2,9 mil. Kč

Obnova, ošetření 
a výsadba stromů
Podle projektu Péče o stromy, zpracované-

ho firmou SAFE TREES, s. r. o. z Rosic u Brna, 
pokračovala dle stupně naléhavosti obnova 
a ošetření zeleně zahrnující kácení a statické 
zabezpečení stromů v různých částech města 
s navazující náhradní výsadbou. Technický do-
zor prováděla firma SAFE TREES, s. r. o. z Brna.
�� Dodavatel: Roman Snášel, Verměřovice
�� URBAN FORESTRY, s. r. o., Brno

�� Chameleos, s. r. o., Luže
�� T.E.S., s. r. o., Polička
�� Aleš Haupt, Letohrad
�� Ing. Stanislav Boček, PhD., 
Kunštát
�� Doba realizace: leden až 
prosinec 2024
�� Náklady akce: 1,8 mil. Kč

Vegetační úpravy 
parkoviště na ul. Luční
V roce 2024 byly podle návrhu, který zpra-

covala Ing. Klára Zápotocká z Českých Libchav, 
založeny záhony trvalek a vysazeny stromy na 
novém parkovišti před prodejnou BILLA. Tech-
nický dozor prováděla Ing. Klára Zápotocká 
z Českých Libchav.
�� Dodavatel: Aleš Haupt, Letohrad
�� Doba realizace: říjen až listopad 2024
�� Náklady akce: 0,2 mil. Kč

stavební úpravy na vjezdu do 
sběrného dvora na ul. Hegerova
Podle návrhu Ing. Andrei Vraspírové z Po-

ličky byla provedena rekonstrukce a posunutí 
brány se zprůhledněním části plotu sběrného 
dvora za účelem zlepšení rozhledových pomě-
rů při výjezdu ze dvora.
�� Dodavatel: Ditera, s. r. o., Litomyšl
�� Doba realizace: říjen 2024
�� Náklady akce: 0,1 mil. Kč

Nová odsuvná brána ČOV

Výměna kanalizace na ul. Družstevní



13

_ poličské spolky

Český kynologický svaz, ZKO Polička
Naše organizace sdružuje zájemce o psí 

sporty, především sportovní kynologii.
Na cvičišti jsme uspořádali 3x Stopařské 

semináře A-Z team, Hovawartí školku (akce 
Hovawart klubu z.s.), 3x Zkoušky ČKS, Zkouš-
ky KJ Brno, Tábor talentované mládeže (akce 
ČKS), Poličský závod (25 účastníků), Veselé 
závody chodských psů (41 účastníků), závod 
O Kozinův pohár.

Velké díky všem našim členům, kteří se za-
pojili do příprav a uspořádání těchto akcí.

Také velmi děkujeme našim štědrým spon-
zorům, především městu Polička za dosavadní 
podporu a dary, moc si toho vážíme.

Oblíbenou Psí školu loni navštívilo opět 
mnoho zájemců, všem se obětavě věnovala 
paní předsedkyně Gábina Říhová. Velmi nás 
těší zájem majitelů psů, kteří zodpovědně 
přistupují k výchově a výcviku svých pejsků. 
I v letošním roce bude probíhat několik kurzů 
Psí školy, na které jste srdečně se svými ště-
ňátky zváni.

Úspěchy našich členů
�� Z. Břicháčková a Ciro od Šesťáku: zkouš-

ky FPr3 a IBGH1
�� B. Šifnerová a Arwen Beiddgar: NV BRNO 

CAC, Šampion ČR
�� J. Turbáková a Cloud Ginger Taffy: 

závody MR RKČR – 3. místo, MS IFR – 
6. místo, zkouška IFH. Se psem Kerberos 
Rosi Od Viktorky: závody CACIT plemen 
Všestary – 3. místo, RTW CUP – 1. místo. 
Zkouška IGP3
�� M. Mejzlíková a Nancy Angyalosi Berni: 

zkoušky BH-VT, ZOP, FPr1, FPr2, FPr3. 
Se psem Rebekka z Labského zátiší: 
zkouška ZZO1

�� K. Serafinová a Zeck Archie Z Návrší: 
zkoušky ZOP, FPr1. Závody: Veliko-
noční speciál Javorka, kategorie ZZO1 

– 1. místo, Obranářský speciál Žamberk, 
kategorie ZVV1 – 4. místo
�� V. Kozlová a Sandy: zkoušky ZZO, ZOP, 
ZZO1. Závody: Velikonoční závod Javorka, 
kategorie ZZO – 2. místo, Poličský závod, 
kategorie ZZO1 – 3. místo, Obranářský 
závod, kategorie ZZO1 – 3. místo, Veselé 
závody – 3. místo, Třebovská stopa, 
kategorie ZZO1 – 2. místo, Doudlebský 
podzimní závod, kategorie ZZO1 – 
2. místo, Kyšperská noc, kategorie ZZO1 

– 3. místo
�� K. Andrlová a Oggy z Ebony Chan: zkouš-

ky ZOP, ZM. Závody: Poličský závod, 
kategorie ZZO – 6. místo, Choceňský 
obranářský závod, kategorie ZZO – 
6. místo, Třebovská stopa, kategorie ZZO 

– 7. místo, Setkání přátel bostonského te-
riéra Jičín, „Bostonek obranář“ – 1. místo, 

„Bostonek sportovní kynolog“ – 2. místo, 
Gladiátor Race Holice.

Autor: Pavlína Vajsová
Kontakty a informace na www.zkopolicka.cz

1. ZO Českého svazu ochránců přírody Polička
Počet členů 67, z toho 34 

dospělých, 33 dětí a studen-
tů v oddíle mladých ochrán-
ců přírody Sekáči a k tomu 
dobrá stovka dalších dob-

rovolníků, bez kterých bychom nedokázali 
44. ročník existence spolku v Poličce naplnit.

Od června do září jsme pomocí ručního 
nářadí posekali, shrabali a vynosili hmotu ze 
sedmi ohrožených lokalit v Trpíně, Korouhvi, 
Modřeci, Širokém Dole, Borové a Pusté Rybné 
o ploše 6 hektarů. Největší je tříhektarový Da-
mašek, kosy se chopilo 22 sekáčů, pokosili 2/3 
plochy, stovka dalších dobrovolníků po nich 
vše musela uklidit. Stromů jsme letos zasadili 
jen pár, věnovali jsme se ošetření alejí vysáze-
ných v posledních 8 letech, a to čítá na 500 ks.

S radostí jsme pozorovali, jak žije v roce 
2021 založený biopás – oáza pestrosti mezi 

lány polí. Během sezóny jsme zde napočítali 
již 14 druhů čmeláků a spousty jiné havěti. Ob-
dobnou pastvu jsme připravili na osmihektaro-
vé ploše v Širokém Dole.

Hájenka na Damašku je tak „vymazlená“, že 
je každý víkend a celé prázdniny obsazena, ze-
jména dětskými návštěvníky. Starý septik si ne-
mohl ani odpočinout, a tak dostala hájenka vel-
ký dárek – kořenovou čistírnu odpadních vod.

Oddíl mOPíků sekáči
Pokračuje výroba a péče o ptačí budky, vý-

roba a umístění 16 ks berliček pro dravce, pra-
videlné čtvrteční schůzky a víkendové výpravy. 
Na letním čundru jsme pochodovali podél řeky 
Bobrůvky. Bylo nás 16 dětí, 3 už ne děti, 2 do-
spělí a 1 důchodce. Během 6 dní a 5 nocí jsme 
spali 1x pod plachtami, 4x pod širákem, navští-
vili jsme 2 zříceniny, 1 rozhlednu, 1 koupaliště, 

1 rokli, 1 vodopád… Nachodili jsme se přes 
80 km.

Více o činnosti: www.csoppolicka.cz

Kořenová čistírna na hájence

J. Turbáková a Cloud Ginger Taffy
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Klub českých turistů
Odbor Polička čítající v roce 2024 více jak 

160 členů pokračoval v pestrých aktivitách, 
aby si z programu mohl vybrat každý. Uspo-
řádal 53 akcí, kterých se účastnilo cca 1200 
členů KČT i příznivců turistiky z řad veřejnosti.

Byly realizovány jednodenní akce i víceden-
ní zájezdy. Nejvíce navštívený byl „Memoriál 
Jaroslava Hamerníka“ v Borové, na jehož trasy 
se vydalo 241 účastníků.

Na vícedenní zájezd vyjel vždy plně obsaze-
ný autobus. Do oblasti Bílých Karpat se základ-
nou v Brumově-Bylnici, další pak až na východ 
Slovenka do oblasti Polonin. Výzvou pro zdat-
nější tam bylo zdolání Kremence na trojmezí 
Polsko – Slovensko – Ukrajina.

Na jeden den vyjeli turisté do Českého ráje, 
do Orlických hor s cílem u známého kostela 
v Neratově.

V rámci akcí organizovaných uprostřed 
týdne – tzv. středečních vycházek – několi-
krát směřovali do Žďárských vrchů, aby zdo-

lali vrcholy s nadmořskou 
výškou nad 800 m. Značný 
zájem i ze strany nečlenů KČT 
byl o vlakové výlety do Prahy, 
o návštěvy památek a exkurze. 
Samozřejmostí i v rámci stře-
dečních vycházek byly tradiční 
turistické výšlapy do širšího 
okolí – ve variantě kratších 
tras i ve variantě pro zdatnější 
turisty.

Stranou v r. 2024 nezůstala 
ani kola – hlavní akcí byla vý-
prava na jižní Moravu s cent-
rem ve Velkých Pavlovicích

Realizována byla i jedna vo-
dácká akce – splouvání řeky Lužnice.

Značení a údržba turistických značek je ne-
dílnou součástí aktivit KČT. V r. 2024 došlo 
k rozšíření pěších značených cest: byla žlutě 
vyznačena trasa z Květné od hostince přes 

les kolem vojenských objektů do Vendolí ke 
kostelu. Členové odboru zrevidovali, případně 
obnovili 50 km pěších tras a 40 km cyklotras. 
Obnovili i naučnou stezku v Borové.

Jaroslava Müllerová

KČT Jiřího Gutha – Jarkovského Polička, z. s.
Sezónu 2024 jsme zahájili Novoročním 

výstupem na vrch Bradlo, pořádaným odbo-
rem KČT Uničov. 

V jarních měsících jsme se zúčastnili dvou 
tradičních akcí – v únoru to byl Opatovské 
šmajd ve Velkých Opatovicích a v březnu Jo-
sefský pochod v Medlově u Uničova. 

V dubnu jsme uspořádali 17. ročník výstupu 
Svrateckou hornatinou k rozhledně Horní les, 
kam přišlo (s ohledem na nepříznivé počasí) 
85 turistů. Každý obdržel pamětní list, k získá-
ní byly drobné upomínkové předměty a nově 
dostal každý příchozí reflexní nálepku s logem 
rozhledny Horní les. 

Ve stejném měsíci jsme se 
zúčastnili Zahájení tur. sezóny 
v kraji Vysočina v Havlíčkově 
Brodě. 

Účastnili jsme se také Kr-
novské 50 a Memoriálu Jar. 
Švarce ve Velkém Újezdu 
u Olomouce. Krásný pochod 

podzimní krajinou byl Českým rájem podzi-
mem s Kacanovským Sokolem. 

Obnovili jsme značené trasy v úseku Sádek – 
Telecí a Dolní Lhota – Svojanov (obě zelená 
TZ). 

Na podzim jsme podnikli ještě výlet na 
Piknik na Nordkapu, což je setkání turistů na 
nejsevernějším bodu ČR. Tuto akci jsme spojili 
s návštěvou Saska – města Bautzenu a krajiny 
v okolí pramenů řeky Sprévy. 

Předvánoční čas byl pak ve znamení indi-
viduálních účastí našich členů na adventních 
trzích v Brně, Poznani a Katowicích.

Kropáček Ivan
předseda spolku

Z hory Vápeč
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spolek Náš martinů
Spolek Náš Martinů přijal 6 nových členů 

a na konci roku má 43 členů, z toho 2 čestné 
členy.

Rok české hudby 2024 jsme zahájili progra-
mem „Písně bezvětří“, který zpracovává tvor-
bu Bohuslava Martinů a Vítězslavy Kaprálové. 
Účinkovaly Kristýna Znamenáčková – klavír, 

Jana Vondrů – zpěv a Markéta Matulová – mlu-
vené slovo. V březnu jsme uspořádali koncert 
Československého komorního dua: Zuzana 
Berešová – klavír a Pavel Burdych – housle. 
V dubnu pořádal Spolek přednášku prof. Ška-
brady o historii osídlení Poličky. Členové 
spolku se v květnu zúčastnili Martinů festu 

a Otvírání studánek v obci Tři 
Studně. V červnu jsme uspo-
řádali koncert houslisty Jaro-
slava Svěceného a Markéty 
Laštovičkové – akordeon.

V druhém pololetí v září 
uspořádal náš spolek k 65. vý-
ročí úmrtí Bohuslava Martinů 
koncert souboru Janáček En-
semble, který doplnili: Katarína 
Kožůriková – housle, Katarína 
Madariová – violoncello, Do-
minik Gál – klavír, dirigent – 
Vít Spilka. V říjnu pořádal spo-

lek koncert ženského sboru Cantus Feminae 
Nechanice, dirigent Petr Semerák a koncert 
Kataríny Ševčíkové – harfa a Evy Mokré – vi-
ola. V listopadu koncert Karolíny Benešo-
vé – housle a Petra Kašpara – klavír a koncert 
smíšeného sboru Musica da Camera Brno, 
s kterým dále vystoupily Lenka Cafourková – 
soprán a Lenka Titzová – marimba. Dirigent 
Martin France. Na koncertu zaznělo 5 skladeb 
na texty balad Erbenovy Kytice. Poslední akcí 
letošního roku a celkově již 118. akcí pro ve-
řejnost byl koncert světoznámého Smetanova 
tria nazvaný Snění v d moll. Smetanovo trio 
(Jitka Čechová – klavír, Markéta Janoušková – 
housle a Jan Páleníček – violoncello) zahrálo 
skladby Vítězslava Nováka, Bohuslava Martinů 
a Antona Arenského.

Více informací na https://www.cbmpolicka.
cz/cz/nas-martinu.

Jaroslav Dobiáš, předseda
Jaroslav svěcený a markéta Laštovičková 
v reprezentačním sálu radnice se členy spolku

Ekocentrum skřítek z. s.
Celoroční činnost pro-

bíhala úměrně časovým 
a finančním možnostem. Na 
premiérové promítání filmu 
Tajemství smrti se přišlo po-

dívat 88 diváků, což je největší počet účastníků 
od doby covidové na akci pro veřejnost námi 
pořádané. Také proběhla přednáška Neurony 
nebo kreslení.

Den stromů je zábavně vzdělávací akce o té-
matu dřevin pro děti a žáky MŠ a ZŠ. Probíhala 
17. a 18. října v Divadelním klubu v Poličce, kde 
byla přichystána čtyři stanoviště:

Plody a semínka keřů i stromů. Mgr. Mar-
cela Feltlová vysvětlovala nejdůležitější pojmy, 
základní rozdělení, měla nachystané praktické 
ukázky, ochutnávky i hádanky. Žáci měli mož-
nost zkoumat semínka zblízka pomocí mikro-
skopu.

Dřeviny a hmyzí království vedla na posled-
ní chvíli Ing. Eva Audrlická. Ukazovala strom 

jako domov pro mnoho hmyzu, 
který se z pohledu lidí může 
jevit jako užitečný a škodlivý, 
ukázka různých druhů hmy-
zu. Doplněno mnoha obrázky 
a přírodninami.

Kůra stromů – vedly Johana 
Jelínková a Natálie Staňková. 
Byly přichystány kusy jednotli-
vých dřevin s kůrou, žáci moh-
li zkoumat jejich rozdíly. Bylo 
vysvětleno k čemu kůra slouží 
a jak ji může využívat člověk. 
Žáci si různé tvary kůry přená-
šeli frotážováním na papír.

Film Vyplatí se člověku di-
vočina? Od kameramana přírody Lukáše Picha. 
Skutečné záběry přírody jsou u dětí oblíbené. 
Den stromů proběhl úspěšně, přišlo 130 žáků 
za doprovodu 17 pedagogů. Naší radostí je 
spokojenost účastníků, děti byly nadšené 

a paní učitelky si akci obsahem i organizací 
velmi pochvalovaly.

Kontakt: 731 563 819
Ing. Eva Audrlická

Den stromů 2024
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maTami, centrum pro rodinu z.s.
V roce 2024 jsme osla-

vili 15 let působení v Po-
ličce, a to díky Vám milí 
příznivci a podporovate-
lé!!!

Jsme nezisková organizace zaměřená na 
preventivní a podpůrné aktivity pro rodiny 
s malými dětmi, nastávající rodiče, dospívající 
i seniory.

Aktivity máme otevřené široké veřejnosti – 
pravidelné dopolední kluby rodičů s dětmi, 
odborné poradny, svépomocné a diskusní sku-

piny, kurzy, workshopy, tvořivé 
dílny, příměstské tábory, ale 
také kondiční a funkční cvi-
čení, dětské koutky na akcích, 
společné procházky po okolí 
(aktuální informace najdete 
na www.matami.cz nebo nám 
o ně napište na matami@ma-
tami.cz).

Nejúspěšnější akce – bazár-
ky dětského oblečení, letní pří-
městské tábory, tvořivé dílnič-

ky pro dětičky, 
cyklus besed 
Předporodní-
ho povídání, 
Povídání o dospívání, aktivity 
na podporu komunikace i du-
ševního zdraví.

V uplynulém roce naše akce 
navštívilo 1730 dětí a 1768 do-
spělých.

Fungujeme díky nepostradatelné finanční 
podpoře MPSV, města Poličky, Pardubického 
kraje, CBM a též díky darům od podporovatelů.

 Velké poděkování patří všem, kteří se na 
chodu centra podílejí.

Za tým MaTami 
Martina Mihulková

_ poličské spolky

Příměstský tábor

Drobečci

mužský pěvecký sbor B. martinů města Poličky z. s.
MPS B. Martinů je spolek, 

který sdružuje jak zájemce 
o mužské zpívání, tak čestné 
členy.

V současné době spolek 
sdružuje 22 členů.

Hlavní činností spolku jsou 
pravidelná setkávání na zkouš-
kách pěveckého sboru.

Cílem činnosti spolku je 
reprezentovat město Poličku 

a jméno B. Martinů formou koncertních vy-
stoupení.

V roce 2024 MPS B. Martinů provedl 12 pě-
veckých vystoupení.

Důležité koncerty v roce 2024: Smetanova 
síň Obecního domu Praha, Divadlo J. K. Tyla 
Plzeň, FAPS Svitavy, Martinů fest, Koncert 
Frýdek-Místek.
�� Kontakt: Oldřich Růžička, e-mail: oldaru-

zicka@eznam.cz, tel.: 775 729 600

Oldřich Růžička – sbormistr
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Divadelní spolek Tyl Polička
Skupina s názvem „Mladý kočovníci“ pre-

miérovala úspěšnou, netradičně pojatou hru 
Švejk na tradiční vysočinské trase Telecí, Pus-
tá Rybná, Borová, Oldřiš a Korouhev ve dnech 
23.–27. července. Dále byl Švejk odehrán bě-
hem Vánoc v Divadelním klubu.

Další kočovná skupina POPRASKD se pohy-
bovala se hrou Legruti po jižní Moravě, kon-

krétně na trase Klentnice, Perná, Milovice, Bul-
hary a Nejdek, kde po čtyřech letech proběhla 
derniéra tohoto pustorybenského příběhu. 

Žáci Divadelní školy, pod vedením 
MgA. a Mgr. Veroniky Jílkové, uskutečnili 
celou řadu vystoupení např.: Prolhaný Henry 
a Zvířátka a loupežníci v Sebranicích, Mraven-
ci v kamenném divadle, Koule pro školy, Ptáci 

ohniváci, Liška Ryška a mrak 
princezen, Z deníku kocoura 
Modroočka, divadelní festival 
v Týništi nad Orlicí a nakonec 
například Kdybych měl křídla 

– scénické čtení věnované po-
litickým procesům v 50. letech 
na Poličsku. Obrovská práce 
a spousta dětí.

Co se kamenného divadla týče, proved-
li jsme lehce upravenou hru bratří Čapků Ze 
života hmyzu, jejíž premiéra s více než čtyři-
ceti aktéry proběhla 5. dubna 2024 a derniéra 
29. října v rámci poličského festivalu Zákrej-
sova Polička.

Suma sumárum jsme odehráli 16 představe-
ní dospěláckých a 8 dětských…

Nedílnou součástí naší činnosti je pak Diva-
delní klub. Informace o něm najdete jinde v této 
ročence. 

Pro poličské kapely také provozujeme zdar-
ma hudební zkušebnu.

Díky všem za ochotnou ochotnickou práci.

P. Erbes

_ poličské spolky

Dan Pejchar a jeho Švejk

společnost Bohuslava martinů v Poličce 2024
Ve středu 26. března jsme uspořádali kon-

cert Miriam Kašparové a Petra Jiříčka v aule 
gymnázia. Poté následovala členská schůze. 

Ve středu 24. dubna nás ZUŠ B. Martinů po-
zvala na závěrečný koncert soutěžní přehlídky 
Mládí a Bohuslav Martinů. 

Od 10. května jsme navštěvovali 27. ročník 
festivalu Martinů fest, který organizoval Tylův 
dům. 

V pátek 24. května jsme vyslechli koncert 
s názvem Byzantská hudba Řeckých pašijí 
v Brně. Na počest spolupráce Bohuslava Mar-
tinů a Nikose Kazantzakise zazpíval pěvecký 
sbor Philokallia pod vedením Maria Christou. 

V pátek 7. června jsme zajeli na generální 
zkoušku zahajovacího koncertu 66. ročníku 

Smetanovy Litomyšle. Česká filharmonie pod 
vedením Jakuba Hrůši uvedla průřez Smetano-
vou tvorbou. 

V sobotu 17. srpna jsme zorganizovali za 
podpory města Poličky společně s CBM celo-
republikové setkání SBM v prostorách muzejní 
zahrady. 

V sobotu 7. prosince jsme uspořádali zájezd 
do Prahy na slavnostní závěrečný koncert fes-
tivalu Dny Bohuslava Martinů, na kterém účin-
kovala Filharmonie Bohuslava Martinů, Pavel 
Bořkovec Quartet a Irvin Venyš.  

V úterý 10. prosince jsme navštívili koncert 
ZUŠ k výročí narození B. Martinů.

Mgr. Ellen Erbesová

Dny Bohuslava martinů
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Pionýr Polička
Během roku probíhala pravidelná činnost 

filmového, vodáckého a zdravotnického oddí-
lu. Krom běžné celoroční činnosti jsme opět 
pořádali dva letní tábory. Pionýr Polička má 
aktuálně 51 registrovaných členů.

VOP neboli Vodácký oddíl Pionýra se schá-
zel v klubovně, podnikal řadu výprav a akcí jako 
například Ledové Brno, jarní a podzimní hájen-
ka, týdenní jarní řeky Balkánu, účast na závodu 
tábornické všestrannosti pořádaném Ligou 
lesní moudrosti v Cholticích, putovní vodácký 

tábor po polské řece Pilici s 35 
účastníky, vodácké slavnosti 
na Damašku, výlet do pardu-
bického bazénu a řada dalších 
aktivit ať už v klubovně nebo 
v poličském bazénu.

Asi nejzajímavějším výtvo-
rem Filmáče byl klip k písničce 
kapely Bedrock s názvem Tr-
paslík, kde hlavní roli ztvárnil 
Kryštof Morávek. Dalším ná-
mětem pro tvorbu byly příběhy 
Rychlých šípů, ze kterých se 

však podařilo dotáhnout do konce pouze jeden. 
Další plány jsou záludnosti češtiny.

Členové oddílu Zdravoťák se letos tradičně 
zdokonalovali v oblasti první pomoci.

Hlavní tábor na Damašku, za hojné účas-
ti členů i nečlenů poličského Pionýra, byl ve 
znamení vědeckého pokroku a nejznámějších 
objevů světa.

Asi největší akcí byla výstavba tepelného 
čerpadla na Damašku, kde jsme zakopali do 
země 1 km hadic a zakoupili a připojili veškerá 
potřebná zařízení. 

Díky investiční dotaci od Ministerstva škol-
ství ve výši 603 tis. Kč, příspěvku města Polič-
ka a vlastních zdrojů jsme tuto megainvestici 
za bezmála 840 tis. Kč byli schopni uplatit jen 
s malým zadlužením do dalšího roku.

Petr Erbes

Vodáci

svatojosefská jednota Polička z. s.
Svatojosefská jednota z.s. spravuje Spolko-

vý dům Jordán a Zahradu U Mlýna, které jsou 
místem pořádání různých soukromých i širší 
veřejnosti určených akcí. 

Z těch již tradičně každoročně konaných 
za zmínku jistě stojí Jordánský ples, který se 
v uplynulém roce uskutečnil 26. ledna a byl 
v pořadí již osmnáctý, dále pak Běh naděje, 
který byl pořádán 23. června. 

22. prosince, tedy o čtvrté neděli advent-
ní, se v domě Jordán uskutečnila vánoční 
besídka, na které vystoupily s připraveným 
programem děti z poličské farnosti. Scholička 
a schola zazpívala část svého vánočního re-
pertoáru a velký úspěch měla soutěž Inkognito, 
při které pan farář a pastorační asistentky spo-
lečně hádali utajené osobnosti.

Na Jordáně se pravidelně schází k nácviku 
Mužský pěvecký sbor B. Martinů a trénují zde 
šachisté.

V roce 2024 se díky štědré finanční podpoře 
města Poličky podařilo ve Spolkovém domě 

Jordán vymalovat část velkého 
sálu a zrenovovat parkety.

Prostory domu Jordán jsou 
spolkem nabízeny široké veřej-
nosti k pronájmu. 

Díky svému prostorovému 
uspořádání (velký sál, malý sál 
se samostatnou kuchyňkou) 
je Jordán vhodným místem ke 
konání rodinných oslav, svateb, 
prodejních akcí, přednášek… 

Od dubna do října bývá za 
příznivého počasí otevřena Za-
hrada U Mlýna, kde si na své 
přijdou nejen malí návštěvníci 
(dětské hřiště se skluzavkou, 
houpačkami a pískovištěm), ale i dospělí a se-
nioři, pro něž je určeno hřiště s protahovacími 
prvky.

Věříme, že prostory Jordánu a Zahrady 
U Mlýna budou v roce 2025 místem setkávání 

při různých akcích pořádaných nejen Svatojo-
sefskou jednotou.
�� Předseda spolku: Martin Baláš,  

tel. 607 716 909.
Autor článku: manželé Hamanovi
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senioři ČR, městská organizace Polička
Členská základna se stále rozšiřuje, máme 

přes 300 členů. Od začátku prošlo naším 
spolkem 490 členů. Zájem je dán především 
pestrou aktivní činností. Přes 35 členů pracu-

je ve výboru, Vlaštovkách a komisích v přímém 
styku s členskou základnou.

Činnost naší organizace vychází z programu 
plánu akcí na dané období a je doplňována 
o současné potřeby. 

V roce 2024 se uskutečnilo 34 akcí s různým 
zaměřením a 20 zájezdů po kulturních památ-
kách a přírodě naší vlasti. Hlavní činnost spo-
čívala v kulturních, společenských a výchovně 
vzdělávacích akcích.

Především sportovní činnost byla velmi 
úspěšná, většina našich členů se zapojuje do 
různých sportovních aktivit. Máme za sebou 
10. sportovní hry s účastí 94 soutěžících. Na 
Mezinárodních sportovních hrách v České Tře-
bové jsme získali tři medaile. 

Z Krajských her seniorů Pardubického kraje 
jsme dovezli 1. místo a pohár hejtmana. 

Obdobně úspěšné byly dvoje sportovní hry 
v Pardubicích. 

Ve sportovních hrách ve Svitavách jsme vy-
bojovali šest prvních míst a pohár. Výbor děku-
je za úspěšnou reprezentaci Poličky.

Velké poděkování patří městu Poličce a jeho 
vedení, také všem městským zařízením a všem 
organizacím, se kterými spolupracujeme 
a chceme tuto činnost nadále rozšiřovat. Díky 
této dobré spolupráci máme možnost konání 
různých společenských akcí. 

Děkujeme všem sponzorům a příznivcům 
našeho spolku za finanční a materiální pomoc, 
bez níž by naše činnost byla méně pestrá a bo-
hatá.

Přejeme si i nadále pokračovat ve zdraví 
a spokojenosti.

 Jan Kovář

Rybářské sdružení Vysočina se sídlem v Poličce 2024
Uplynulý rok 2024 byl velice náročný. Jaro 

bylo nezvykle suché, následně nás potrápila 
letní vedra spojená s úbytkem rozpuštěného 
kyslíku v několika rybnících. Veškerým potí-
žím však ani zdaleka nebyl konec. V září nás 
postihly nečekaně silné povodňové průtoky, 
nicméně jsme vše zdárně zvládli.

Za rok 2024 do našeho sdružení vstoupilo 
dalších 79 nových zájemců ze všech koutů 
naší země a současný stav členské základny 
se blíží k 2 200 členům. Vysadili jsme 135 tis. 
kusů ryb o váze 1 170 q, z toho 27 tis. kaprů 
a amurů, 90 tis. pstruhů a sivenů a 17 tis. štik, 
okounů, sumců a candátů.

Velkou akcí loňského roku bylo i odbahně-
ní rybníku v Rohozné a opravy cest a hrází na 
přehradách v Poličce.

Rok 2024 můžeme hodnotit 
jako další rok zodpovědného 
chování a hospodaření. Veš-
keré úkoly jsme dobře zvládli, 
vše máme uhrazeno a nikomu 
nic nedlužíme.

Do letošního roku 2025 
vstupujeme s čistým štítem. 
Pokud se nám podaří udržet 
naši obětavost a rybářskou 
vášeň, věřím, že očekávání 
a cíle letošního roku zdárně 
a ke spokojenosti všech opět 
naplníme.

Jaroslav Martinů
hospodář sdružení

Poličský candát 2024

Pevnost Klodsko

_ poličské spolky
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Dekru (UA), Virtual reality, mImE FEsT 2024

Pontopolis z.s. a mImE FEsT
Spolek díky skvělé spo-

lupráci s Tylovým domem 
a Divadelním klubem a také 
díky velké podpoře města 

Poličky opět zorganizoval ve dnech od 18. do 
21. září 2024 MIME FEST, který navštívilo 
přes 1500 diváků. Festival přinesl předsta-
vení od Trygve Wakeshaw z Nového Zélandu, 
Martina Peňi a Yanet Goméz z Ekvádoru nebo 

Sary Mangano a Pierra Massip 
z Francie. Účastníci získali 
díky programu jedinečnou 
příležitost zvýšit své povědomí 
o současném mimickém umě-
ní. Festival je jediným svého 
druhu v celé ČR.

Opět jsme se zapojili do 
Času pro neobyčejné zážitky 
a roztančili Riegrovu ulici. Ve-
čer jsme završili neobyčejnou 
módní přehlídkou. 

Celý rok jsme dále zvelebo-
vali a vybavovali, i díky získa-
ným dotacím, své zázemí na 
ulici Riegrově, kde mimo jiné 
každou středu pořádáme vegetariánské komu-
nitní obědy. 

V rámci vzpomínkové akce Velvet Listopad 
jsme si připomněli 35. výročí sametové revo-
luce. Součástí bylo scénické čtení s názvem 
Kdybych měl křídla v podání žáků Dramatic-
kého kroužku Tyl pod vedením režisérky Vero-

niky Jílkové. Čtení připomnělo monstrproces 
z roku 1954, který proběhl v Tylově domě jako 
největší veřejný soudní proces v Pardubickém 
kraji. V procesu s odbojovou skupinou Fran-
tiška Vacka padl trest smrti, doživotí a další 
mnohaleté tresty.

Petra Jílková

Rok 2024 ve skautském středisku Tilia v Poličce
Rok 2024 byl velmi pestrý: schůzky družin, 

oddílů, skautské závody Světlušek a Vlčat, ve-
černí bojovka v Moravské Třebové, víkendové 
akce našich oddílů na hájence, tři brigády, 

pronájmy skautské základny Maděra a táboři-
ště u Nedvědičky, skautský střediskový tábor 
u Nedvědičky, zajištění Betlémského světla pro 
Poličku, účast našich členek na mezinárod-

ním setkání skautů Roverway 
v Norsku aj. 

Nejvýznamnější akcí z hle-
diska investic byla rekonstruk-
ce skautského domu Na Par-
kánech. Rekonstrukce, kterou 
zastřešovala Stavební společ-
nost BÁČA Polička, obsahova-
la výměnu střech včetně klem-
pířských prvků, výměnu oken 
a vchodových dveří s ohledem 
na památkovou zónu, obnove-
ní čelní fasády, kompletní re-
konstrukci sociálních zařízení, 

rekuperaci v budově a instalaci nové kuchyň-
ské linky. 

O koordinaci prací o letních prázdninách se 
zasloužili především hospodář Filip Červený 
a správkyně kluboven Petra Habrmanová, kte-
rým patří veliké poděkování. 

Děkujeme i všem subdodavatelům, kteří se 
na rekonstrukci podíleli. Na zafinancování celé 
rozsáhlé akce se mimo našich zdrojů podařilo 
získat čtyři druhy dotací – MŠMT, město Polič-
ka, ústředí Junáka a nadace ČEPS.

Poděkování za celoroční práci patří všem 
členům střediska a všem našim příznivcům. 
Více informací na obnovených webových 
stránkách střediska www.policka.skauting.cz

Mgr. Petr Nožka
Vedoucí skautského střediska

_ poličské spolky
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Atletika Polička v roce 2024
V sezoně 2024 nastoupilo k alespoň jedno-

mu závodu 60 mladých atletů a atletek a dal-
ších asi 15 dospělých. Naše počty se postupně 
navyšují. V letošní sezoně soutěžilo v kraj-
ských přeborech celkem 8 našich družstev. 
Po letech jsme pořídili nové dresy v zářivých 
barvách města Poličky.

Týmové úspěchy
�� Družstvo starších žáků (na fotografii) 

dokázalo po 14 letech získat bronzovou 
medaili v krajském přeboru.
�� Družstvo mladších žákyň bylo čtvrté ve 

finále krajského přeboru.
�� Družstvo mužů bylo druhé a družstvo žen 

třetí v krajském přeboru.

Individuální úspěchy
�� Lukáš Kvapil se stal mistrem ČR v hodu 

diskem veteránů. Dále přidal dvě 3. místa 
z MČR a 14. místo v halovém Mistrovství 
Evropy veteránů.

�� Adéla Boháčová 
byla 5. v běhu na 
800 m a 15. v běhu na 
60 m mladších žákyň 
na Letní olympiádě 
dětí a mládeže. Na trati 
800 m brala 9. místo na 
MČR starších žákyň. Dále 
přidala šest vítězství 
v krajských přeborech 
jednotlivců v hale i venku.
�� Získali jsme celkem 17 

vítězství v krajských pře-
borech jednotlivců napříč 
kategoriemi a 24 druhých 
nebo třetích míst.
�� Dorostenec Samuel Šafář obsadil 
4. místo na MČR v hodu oštěpem a stal 
se prvním šedesátimetrovým oštěpařem 
Poličky.

Zorganizovali jsme opět Běh kolem polič-
ských hradeb, seriál závodů ve skoku vysokém 

ZŠ Na Lukách OPEN, běžecký seriál Střítežská 
míle a závod v maratónské štafetě. Oddíl dál 
funguje díky podpoře města Polička a MŠMT 
a také díky poskytnutí zázemí od Masarykovy 
základní školy.

Ondřej Klimeš, předseda oddílu

TJ Štefanydes Polička v roce 2024
Členská základna spolku v minulém roce 

rostla a tvořilo ji 55 aktivních registrovaných 
členů. Naše šachové kroužky ve spolupráci se 
SVČ Mozaika Polička navštěvuje téměř 30 dětí! 
Jsme za to velice rádi, mnozí později přechází 
do navazujících tréninkových skupin a účastní 

se soutěží. Rádi přivítáme další nové zájemce 
o svět 64 polí, a to nejen z řád mládeže!

Uspořádali jsme opět turnaje pro mládež 
i dospělé. Z nejvýznamnějších akcí je nutné 
zmínit Poličský rapid, který ovládl i po roce 
poličský odchovanec mezinárodní mistr Mar-
tin Červený (celkem 74 účastníků) a jubilejní 

20. ročník Velikonočního tur-
naje mládeže, ve kterém zví-
tězil lanškrounský Jiří Pokorný 
(celkem 91 dětí).

V dlouhodobých soutěžích 
družstev dospělých jsme se 
i nadále účastnili 2. ligy a sou-
těží Pardubického krajského 
svazu šachového svazu. A tým 
se účastnil II. ligy již po dva-
nácté v řadě (10. místo z 12).

V krátkodobých soutěžích družstev dospě-
lých jsme skončili na 2. místě v KP družstev 
v bleskovém šachu a na 3. místě v KP družstev 
v rapid šachu!

Soutěže družstev mládeže: v KP družstev 
st. žáků jsme uhráli 7. místo z 12 družstev. 
Na MČR družstev st. žáků jsme se umístili na 
40. místě ze 70 účastníků.

V soutěžích jednotlivců se nejvíce dařilo 
Kláře Chmelové – 2. místo na MČR dívek v ra-
pid šachu do 10 let, 3. místo na Mistrovství 
Čech dívek v klasickém šachu do 12 let a dále 
se stala přebornicí Pardubického kraje do 
12 let! Finále KP žáků se zúčastnili 3 naši hráči.

Více informací naleznete na nástěnce hos-
tince U Mrštíků, na našem Facebooku či webu: 
www.stefanydes.cz

Za TJ Štefanydes Polička
David Schaffer

Turnajový sál Poličského rapidu 2024
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Fitcentrum plavecký bazén
V roce 2024 byli ve VESLO FITKU soutěžně 

nejúspěšnější Tomáš Roušar (23) a pět veslařů 
 projektu ŠV.

Tomáš Roušar startoval na třech pohárových 
soutěžích IFBB v kategoriích kondiční kultu-
ristiky. Byl úspěšný v Ostravě, Zbýšově i Brně, 
všude vybojoval první až čtvrtá místa.

Z veslařů si připsal největší úspěch boxer 
a naturální kulturista René Oplištil (32), který 
v početné konkurenci 422 mužů předvedl pěk-
né zlepšení ze 49. místa na krásné 18. místo.

Naturální kulturista a silák Jonáš Maixner 
(22) dokázal obrovský posun ze 131. až na vel-
mi pěkné 27. místo.

Třetím nejúspěšnějším veslařem v roce 2024 
byl vyznavač kickboxu, thaiboxu a všestranný 
sportovec Daniel Kotalík (29). Dan absolvoval 
sérii rekordů, tím nejlepším se dostal na pěkné 
60. místo žebříčku.

V kategorii žen veslovala v roce 2024 nejlé-
pe Agáta Hrčková. Svým výkonem se umístila 
v konkurenci 112 žen, celkově od roku 2011 na 
pěkném 29. místě. V tomto roce druhá nejlepší 
veslařka Kateřina Pospíšilová si vyveslovala 
60. místo. Na třetím místě v roce 2024 byla 
Natálie Neudertová. 

Všem výše zmíněným sportovcům k jejich 
výkonům a úspěchům gratuluji!

Podrobnější údaje, více fotografií a další in-
formace najdete ve vitríně před plaveckým ba-
zénem a na Facebooku: Fitko VESLO Polička.

Jiří Štěpánek,  
kondiční trenér

CYKLO-sKI klub Polička z.s.
�� Sportovní klub s ambicemi vést lidi 

k pohybu, organizovat pohybové aktivity 
mládeže i dospělých a pořádat lokální 
sportovní akce.
�� Cca 25 členů, financování: skupina ME-

DESA, členové, příspěvek města Poličky.
�� Hlavní sportovní aktivity: běžecké lyžová-

ní, IN LINE bruslení, cyklistika.
�� Vytváření a údržba stop pro běžecké 

lyžování v areálu Na Salaši.
�� Možnost otestovat svoji fyzickou zdatnost 

(www.sport-test.cz).

Hlavní aktivity a výsledky 
v roce 2024
Vydrželi jsme v pohybu, kondici, ve zdraví 

a v dobré náladě. Uspořádali jsme 2 úspěšné 
závody.

Lyžování
Mizerná zima, jen cca 10 dnů jsme v Poličce 

jezdili na běžkách v námi upravených stopách. 
Stopy využívá mnoho lidí, i mládež a rodiny 
s dětmi z Poličky, Svitav i okolí. V ČR nebyly 
žádné závody v běhu na lyžích.

IN LINE
Uspořádali jsme opět Memoriál Petra Vlč-

ka – kolečkové lyže, koloběžky, IN LINE brusle. 
Nová rekordní účast 85 lidí, závěr na Lucáku.

Cyklistika
Uspořádali jsme již 38. ročník Časovky na 

Lucký vrch s účastí cca 130 závodníků. Tradič-
ní oslava pohybu, společenství a přírody naší 
Vysočiny.

Výsledky odchovanců: Patricie Srnská v re-
prezentaci žen CC MTB a je dvojnásobná Aka-
demická mistryně světa.

 
Další rok potvrdil význam sportovních klubů, 

spolků a důležitost a nenahraditelnost místní-
ho společenství. Budeme ho udržovat a rozši-
řovat. Těšíme se na setkání ve stopě i bruslích 
a rádi vás všechny uvítáme na akcích pořáda-
ných naším spolkem. Aktualizované informace 
najdete na našem webu: www.cyklo-ski-po-
licka.cz a na Facebooku www.facebook.com/
cyklo.ski.klub.policka/

Otakar Klepárník, předseda

Cesta Patricie srnské (s medailí vpravo), 
dvojnásobné Akademické mistryně 
XCO/XCE a jedné z nejlepších cyklistek 
ČR, začala v Cyklo ski klubu Polička



23

_ sportovní kluby a oddíly

HC spartak Polička z.s.
Hokejový klub měl v činnosti 7 družstev. 

A mužstvo hrálo Krajskou ligu Pardubického 
a Královéhradeckého kraje a skončilo po zá-
kladní části na 15. místě, ve 32 utkáních 7x 
zvítězili, 1x prohráli v prodloužení a 14x odešli 
poraženi. V utkáních se Dvorem Králové o ko-
nečné 15. místo prohráli 2:1 na zápasy, a tak 
obsadili 16. místo.

B mužstvo hrálo oblastní ligu pořádanou 
okresním svazem Ústí nad Orlicí. V základní 
části sehráli 14 utkání, z toho bylo 6 vítěz-

ných a 8 prohraných a obsadili 
4. místo. Ve čtvrtfinále play off 
prohráli s Litomyšlí B.

Starší žáci v základní sku-
pině, která měla 8 účastníků, 
prohráli pouze jednou a obsa-
dili 1. příčku před Pardubice-
mi. V další fázi soutěže měli 
za soupeře Liberec, Mladou 
Boleslav, Hradec Králové, 
Pardubice, Choceň, Jaroměř 

a Rychnov 
nad Kněžnou. 
Hrálo se opět 
d v o u k o l o v ě . 
Ze 14 utkání jich 12 vyhráli 
a obsadili 1. místo. V závěreč-
né části 4 nejlepších mužstev 
(Polička, Liberec, Hradec Krá-
lové, Pardubice) hráči neoku-
sili hořkost porážky a skupinu 
vyhráli. V sezoně nastříleli 414 
branek.

Mladší žáci „profrčeli“ celou 
sezónou suverénně a zaslou-

ženě zvítězili s náskokem šesti bodů před Par-
dubicemi, sehráli 30 utkání, 25 výher, 1 remíza 
a 4 prohry, 342 vstřelených branek. Družstva 
4., 3. a 2. třídy odehrála své soutěže v podobě 
turnajů v minihokeji. V každém turnaji sehráli 
2 utkání. 4. třída odehrála 22 utkání, 3. třída 25 
a 2. třída 24 utkání.

I minulý rok probíhal 2x týdně trénink zá-
kladny, t.j. výuka těch nejmenších. Do základny 
se během celé sezóny přihlásilo 51 dětí.

starší žáci

mladší žáci

sK Polička – oddíl házené
Vážení přátele, přejeme vám v roce 2025 

hodně štěstí, zdraví, spokojenosti a životní 
pohody.

V roce 2024 se naše týmy zúčastnily sou-
těží Liga Vysočiny, které spolupořádají krajské 
svazy házené Kraje Vysočina a Pardubického 
kraje v těchto kategoriích:

�� Jaro – mladší žákyně, mladší dorostenky
�� Podzim – starší žákyně, mladší doros-

tenky
Ve všech kategoriích jsme odehráli řadu 

utkání také v Poličce, v hale gymnázia.
Náš klub měl zastoupení i v týmu dívek Par-

dubického kraje na Letní olympiádě dětí a mlá-
deže 2024.

Těší nás, že počet fanoušků 
se postupně zvyšuje, i přes 
omezené prostory haly.

Se zvyšující se popularitou 
házené v Poličce se postupně 
navyšuje počet členek našich 
týmů. V současné době máme 
v týmech 35 děvčat ve věku od 
9 do 17 let. A nejsou to pouze 
dívky z Poličky, ale také z okol-
ních obcí – Borová, Borovnice, 

Bořiny, Javorek, Korouhev, Lubná, Pomezí 
a Telecí.

I tak mezi sebou rádi přivítáme nové tváře – 
dívky narozené v roce 2014 a mladší. Mohou 
se přijít podívat (s rodiči) na naše tréninky 
v úterý a v pátek a zkusit si házenou s námi. 
Tréninky jsou od října do května v hale gym-
názia a od června do září na venkovním hřišti 
v areálu fotbalového stadionu. V případě zá-
jmu také můžete kontaktovat trenéry Marcelu 
Běhounovou (tel. 602 284 848) nebo Libora 
Škorpíka (tel. 605 915 747).

Na závěr bychom chtěli poděkovat všem ro-
dičům našich hráček za jejich podporu, spon-
zorské dary a pomoc při zajišťování dopravy na 
turnaje.

Za oddíl házené SK Polička  

Ing. Libor Škorpík
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sk8 slalom Polička z.s. 2024
Sezona 2024 byla pro poličský, ale i český 

skate slalom jednou z nejúspěšnějších vůbec. 
Pro náš klub bylo prioritou přimět ke skejtová-
ní více mladších jezdců. Začali jsme se proto 
zaměřovat na nábor a trénink úplných začá-
tečníků, což neslo ovoce v podobě zhruba 10 
dalších nových skejťáků, kteří poctivě trénují 
i přes zimu a těší se na první závody v roce 
2025.

Mimo nábor nových tváří byli velmi úspěš-
ní i ti zkušenější. Začalo to skvělými výsledky 
v průběhu sezony v Českém poháru, pokračo-
valo vynikajícími umístěními na Mistrovství 
Evropy a celá sezona vygradovala v září na 
Mistrovství světa v rámci World Skate Games 
v Chieti (Itálie). Český reprezentační tým měl 
11 jezdců a nám se podařilo do týmu kvalifiko-
vat 6 Poličáků! Nejúspěšnější byly holky, kdy 
se Emily Martinů, Terce Dvořákové a Káje Ma-
chové podařilo dostat jenom těšně pod stupně 

vítězů. Nicméně, byla to velká 
zkušenost první sezony v kate-
gorii PRO žen a očekávání na 
sezonu 2025 jsou velká.

V roce 2024 jsme uspořáda-
li jsme troje závody, přičemž 
první „malé“ závody byly pre-
miérou pro naše nové skejťáky. 
Tradičně v srpnu Polička hos-
tila závod Světového poháru, 
který se po organizátorské 
stránce moc povedl a děku-
jeme všem, kteří s organizací 
pomáhali. V říjnu jsme uspo-
řádali menší závody, primárně 
pro naše mladé naděje, a uzavřeli tak sezonu 
2024.

Děkujeme všem za velkou podporu, městu 
Polička v čele. Sezona 2024 byla famózní, ale 

makáme na tom, aby 2025 byla ještě lepší! 
Těšíme se na vás 16. a 17. srpna 2025 na závo-
dech Skate’n’Roll Polička 2025.

Petr Matouš

skate n Roll Policka 2024

Karate Polička
Oddíl Karate Polička, založený roku 1993, 

funguje pod záštitou Střediska volného času 
Mozaika.  

Základnu tvoří téměř 70 karatistů ve věku od 
8 let až po dospělé. Nejstarší aktivní člen letos 
oslaví 65. narozeniny.  Převážně se soustředí-
me na výuku Moderního Sportovního karate, 
ale rozhodně ne výhradně na ni. 

Věnujeme se též funkční sebeobraně, či Ky-
usho Karate (využití vitálních bodů). 

Přípravka pro nejmenší má tréninky uprave-
né převážně na rozvoj obecných pohybových 
schopností. 

Členové se scházejí 4x týdně pod vedením 
Mistra Radovana Andrleho, V. DAN. 

Jako trenéři mu asistují Mistři Josef Král, II. 
DAN a Petr Hromádka, I. DAN. 

O děti z přípravky se stará 
Jakub Janáček, 2. Kyu, a Mistr 
Jaroslav Roušar, I. DAN.

Úspěšný rok 2024 

European Championship 
EmEsKAI Chotěboř
�� Zlato Hana Štrumfová boje ženy absolutní
�� Zlato Martina Králová boje ženy modré 

pasy
�� Zlato Václav Nekvinda boje muži modré 

pasy
�� Zlato Karate Polička team boje
�� Stříbro Josef Král boje veteránů
�� Stříbro Petr Štarmann boje muži zelené 

pasy
�� Bronz Štěpán Příhoda boje veteránů
�� Bronz Josef Král boje muži absolutní

Další úspěchy
�� Mistr Radovan Andrle se stal držitelem 

V. DANU
�� Jakub Janáček získal 2. Kyu – hnědý pás.

European Championship EmEsKAI Chotěboř
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sportovní kluby Polička, z.s.
Oddíl kopané byl v Po-

ličce založen v srpnu 1922. 
Letos v létě oslavíme úcty-
hodných 103 let od založení.

V současnosti má oddíl 
kopané 9 fotbalových mužstev v různých vě-
kových kategoriích, ve kterých je aktivních 156 
členů.
�� Fotbalová školička
�� Mladší přípravka – Krajský přebor Pardu-

bického kraje
�� Starší přípravka – Krajský přebor Pardu-

bického kraje
�� Mladší žáci – Krajský přebor Pardubic-

kého kraje
�� Starší žáci – Krajský přebor Pardubické-

ho kraje
�� Dorost U19 – I. A třída Pardubického 

kraje

�� Dorost U17 – Krajský přebor Královehra-
deckého a Pardubického kraje
�� Muži „B“ – Okresní přebor Svitavska
�� Muži „A“ – I. A třída Pardubického kraje

Areál sK Polička
V areálu se nachází 2 travnaté hrací plochy 

(tréninkové, osvětlené), hřiště s umělým po-
vrchem na házenou a hokejbal. Po celý rok 
je možnost ubytování v autokempu, ubytovně 
a k občerstvení je k dispozici celoročně otevře-
ná hospoda s venkovním posezením. V prosto-
rách poličského stadionu je také hodně využí-
vaný street workoutový park.

Den fotbalu 2024 – opět v našem areálu 
hudební festival Den fotbalu, kdy areál celé 
2 dny doslova praskal ve švech… součástí byl 
i Turnaj v malé kopané za účasti 32 mužstev 
z celé ČR.

Oddíl kopané je vedený výkonným výborem 
SK Polička, jehož předsedou je Ing. Roman Ky-
silko, místopředsedou Ing. Jozef Opina a členy 
výboru pak jsou Václav Obolecký, Martin Klein, 
Jarmil Andrle a Petr Scheib.

Plavecký oddíl Orka Polička, z.s.
Plavci z oddílu Orka Polička se v roce 2024 

zúčastnili jarní krajské plavecké soutěže v Trut-
nově.

V roce 2024 bylo v oddíle 23 dětí od 6 let 
až po mladší dorostenky. Tréninky probíhají 
dvakrát v týdnu (pondělí, středa) 1,5 hodiny. 
Děti jsou rozděleny do dvou družstev: družstvo 
A a přípravka. Plavce trénuje předseda oddílu 
Zdeněk Jandík.

Jarních dvoudenních Kraj-
ských závodů v Trutnově 12ti-
letého žactva a starších se zú-
častnily 3 plavkyně. Účastnice 
si vylepšily své osobní rekordy 
a umístily se v první a druhé 
desítce.

Sportu zdar!
Plavci a trenér  

Plaveckého oddílu

Vpředu ve vodě: Petr Jílek, Ondřej Koreček, zleva: Barbora 
Graciasová, mariána Jánová, Adéla Nguyen, Barbora 
Hnízdilová, magdalena Hofmanová, Julie Vodehnalová, 
markéta Vostřelová, Kristýna Vostřelová, Viktorie 
mlynářová, Daniel sauer, vzadu trenér Zdeněk Jandík
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Oddíl odbíjené TJ spartak Polička
Rok 2024 byl pro naši mládež plný vzrušení, 

soutěží a skvělých výkonů. Naše týmy pomě-
řily své síly s ostatními kluby regionu i re-
publiky a ukázaly, že volejbal umí. Nejmenší 
svěřenkyně vybojovaly v přehazované 6. mís-
to. V kategorii trojek D 2 děvčata vybojovala 
10. a 16. místo. Tato děvčata budou v příštím 
roce nastupovat v šestkovém volejbale. V kate-
gorii trojek D1 naše holky dokázaly vystoupat 
ke stříbrným medailím. Na mladší žákyně zbyla 
bramborová medaile. Toto družstvo startovalo 
i na Mistrovství republiky mladšího žactva, 
v kvalifikaci v Bílovci 8. místo. Starší žákyně 
6. místo. I ony startovaly v republikové soutěži 
v Českém poháru žactva. Na turnaji v Lanš-
krouně poměřily síly s ligovými družstvy. Star-
ší žáci 13. místo. Na stupních vítězů se objevily 
kadetky – 3. místo, na mezinárodním turnaji 
v Lupenici 8. místo.

Na turnaji v Kvasinách jsme 
obstáli: mladší žáci byli 4., 
mladší žákyně 3. místo, starší 
žákyně 5. Na turnaji v Lupenici 
mladší žákyně 5. místo, starší 
žákyně 6. místo.

Festival barevného minivo-
lejbalu nám přinesl: 7 x 1. mís-
to ve žlutém, oranžovém 
a modrém minivolejbalu, 3 
x 2. místo v oranžovém a mod-
rém minivolejbalu a 6 x 3. mís-
to v modrém minivolejbalu.

V červnovém Poháru mlad-
šího žactva nám startovala dvě 
družstva děvčat. Pohár byl pří-
pravou na další sezónu. A tým dokázal obsadit 
třetí a první místo. B tým bral 9. a 2. místo.

Muži nastupují v krajském přeboru II. třídy 
a ženy společně s juniorkami v krajském pře-

boru I. třídy.
Největší prázdninová akce 

je volejbalové soustředění 
v Česticích.

Sezóna byla plná radosti z volejbalu, nad-
cházející bude určitě pestrá a možná i pest-
řejší. Těšíme se na nové výzvy, na nové hráče 
a hráčky.

Předsedkyně oddílu odbíjené 
Mgr. Ludmila Haraštová

_ sportovní kluby a oddíly

Čestice 2024

U20 kadetky

TJ spartak Polička, z. s.
V roce 2024 Spartak sdružoval 5 oddílů – 

volejbal, tenis, stolní tenis, lyžování a rekreač-
ní sporty. 

Na konci roku měla TJ 420 členů. TJ Spar-
tak provozuje Sokolovnu, venkovní volejbalové 
kurty, tenisové kurty a budovu tenisu, lyžařský 
vlek se zázemím, půjčovnou lyží a zasněžování 

svahu. Kromě oddílů v Sokolovně sportují dvě 
školy ZŠ Sádek a SOŠ a SOU Polička. 

V prostorách je i posilovna, spinning a Fit 
- Fun Studio, které nabízí širokou škálu vyu-
žití pro muže a ženy. Sokolovnu lze využívat 
i na soukromé akce, a to svatby a různé další 
oslavy. 

Sokolovna se neustále udržuje, zvelebuje, 
probíhají opravy, aby byla provozu schopná. 
V letošním roce bylo opraveno průčelí hlavní-
ho schodiště do budovy Sokolovny. Děkujeme 
za podporu městu Polička, NSA a STV Group 
Polička.

Předseda TJ Spartak Polička  
František Harašta
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stolní tenis TJ spartak Polička
Pinkponk v Poličce hraje 15 dospělých hrá-

čů a 17 dětí. V Sokolovně se tak pravidelně 
hraje na pěti stolech.  V roce 2024 se J. Baláš 
a O. Dostál stali trenéry s licencí D a J. Trnka 
rozhodčím C licence.

V probíhající sezoně hrají A a B družstvo 
zápasy krajského přeboru a dvě družstva se 
účastní okresního přeboru. 

V těchto družstvech začínají hrát i naši žáci 
svá první utkání. Nutno říci, že Polička je tak 
v současné době největším okresním stolně-
tenisovým klubem. 

Bohužel, na okresní úrovni není žádná pravi-
delná soutěž pro děti, tak nezbývá než jezdit po 
turnajích jednotlivců v rámci bývalého Výcho-
dočeského kraje. 

V roce 2024 oddíl stolní-
ho tenisu TJ Spartak Polička 
uspořádal (únor 24) Výcho-
dočeské bodovací turnaje 
mládeže v kategoriích U13 

a U17+U19. Turnaje jsou pořádány pro mládež 
Pardubického a Královehradeckého kraje.

Největším úspěchem v roce 2024 jsou umís-
tění Matěje Kösslera a Martina Baláše v bodo-
vacích turnajích mládeže krajů, kdy se oba 
pravidelně umísťují a bodují. Oba také vyhráli 
v rámci Grand prix Ústí n. O. svoji kategorii. 
Na paty se jim postupně tlačí Lukáš Klusoň 
a Adam Kvapil a další. 

Za oddíl Josef Baláš

_ sportovní kluby a oddíly

Tenisový oddíl TJ spartak Polička
Rok 2024 byl na tenisových kurtech vcel-

ku poklidný. Protože stále nemáme v provozu 
nafukovací halu, tak se naše činnost odehrává 
převážně v období duben–září. 

Kromě pravidelné údržby areálu byla nej-
větší akcí realizace závlahového systému na 
dvorcích 1-3.

V soutěžích družstev jsme měli šest týmů.
Nejlépe skončilo družstvo mladších žáků na 

2. místě, starší žáci obsadili 3. místo, minite-
nisté 4. místo, babytenisté a senioři 5. místo 
a dorost obsadil 6. místo.

Na turnajích jednotlivců byl naší vlajkovou 
lodí Vojtík Zerzán, který pravidelně jezdil na 
turnaje a odehrál jich 24. Získal tři 1. místa, 
šest 2. míst a čtrnáct 3. míst. V celostátním 
žebříčku mladších žáků mu patří 151. místo 
a v kraji je na 10. místě. Nastupoval i za druž-
stva mladších a starších žáků a stihnul i zápasy 
za dorost.

Náš oddíl měl v roce 2024 47 členů, převáž-
ně mládeže do 18 let.

Děkujeme za výraznou finanční pomoc měs-
tu Polička a Poličským strojírnám.

Vojta Zerzán

Trénink v sokolovně
Aneta Pytlíková, hostující v TJ spartak Polička, 
3. místo na Východočeském bodovacím 
turnaji mládeže (čtvrtá zleva)
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Gymnázium Polička
Gymnázium Polička nabízí vše-

obecné vzdělání ve čtyřletém a os-
miletém oboru. Studium je v obou 
případech zakončeno maturitní 
zkouškou a absolventi školy dále po-

kračují ve studiu rozmanitých oborů na vyso-
kých školách. V rámci Pardubického kraje patří 
poličské gymnázium mezi vyhledávané školy. 
Oceňováno je především pro kvalitní zázemí 
a podmínky ke studiu a pro snahu o inovativní 
přístup ve vzdělávání.

Škola studentům nabízí celou řadu dopro-
vodných aktivit. Za zmínku stojí především 
mezinárodní program Erasmus+, který studen-
tům i pedagogům poskytuje účast na individu-
álních či skupinových mobilitách v zahraničí. 
Program tak rozšiřuje možnosti spolupráce 
s partnerskými školami na Slovensku, v Ně-
mecku či ve Francii. Mimo to se studenti opa-
kovaně účastní např. konference ve Spojených 
státech amerických a pravidelně vyjíždí na po-
znávací zájezdy do dalších zemí Evropy.

Úspěšná je také participa-
ce školy v dalších aktivitách, 
např. zapojení studentů do 
Mezinárodní ceny vévody 
z Edinburghu – programu, kte-
rý podporuje osobnostní roz-
voj mladých lidí. Škola se v po-
sledních letech zaměřuje také 
na další témata jako jsou 
např. vytváření bezpečného, 
respektovaného a motivova-
ného prostředí ke studiu či na 
systematický rozvoj podpory 
nadání všech žáků.

K pestrému životu školy 
patří nedomyslitelně události 
a aktivity jako jsou studentská slavnost Ma-
jáles, happening Pamatuj!, připomínka tématu 
lidských práv prostřednictvím Maratonu psaní 
dopisů či Studentský ples v Tylově domě.

Zájemcům o studium můžeme doporučit 
prohlídku školy v rámci dne otevřených dve-

ří v obvyklém prosincovém termínu či využít 
možnosti zažít studium na gymnáziu „naživo“ 
při dni otevřené výuky. Bližší informace o ško-
le jsou k dispozici na www.gympolicka.cz.

za Gymnázium Polička
Josef Dvořák

sOŠ a sOU Polička
Střední odborná škola a Střední odborné 

učiliště Polička je instituce zaměřená na vzdě-
lávání studentů a žáků v oblasti gastronomie 

a cestovního ruchu. S tím úzce souvisí i no-
vinka letošního školního roku, a to výuka fran-
couzštiny, která tak v dohledné budoucnosti 
napomůže nejen efektivnější komunikaci s kli-
enty v rámci praxe našich studentů, ale bude 
se i notně podílet na odstraňování jazykových 
bariér při výměnných studijních pobytech. 

K nim v loňském i letošním roce přibyla 
zvýšená nabídka tuzemských a zahraničních 
odborných exkurzí a soutěží (Slovensko, Ně-
mecko, Polsko, Francie, Maďarsko). 

Pro zajímavost byla uspořádána gastrono-
mická týmová soutěž mezi studenty z fran-
couzského městečka Pithiviers. Všichni zú-
častnění si vzájemně předali svoje zkušenosti 
a Francouzi navíc poznávali nejen českou gast-
ronomii, ale i kulturní památky České republiky. 
Vinařskou tradici Francie pak na škole nejlépe 

zúročila Gabriela Unčovská, když zvítězila 
v prestižní celorepublikové soutěži Talent so-
mmelier.

K dalším novinkám řadíme i projekt Stu-
dentské workshopy, zde si studenti rozvíjejí 
profesní dovednosti. Při výchovně-vzděláva-
cím procesu pomáhají u dětí z prvního stupně 
základních škol upevňovat zdravý vztah k jídlu 
a jeho přípravě (návaznost na dřívější oblíbe-
nou Školičku vaření). 

Sami studenti uznávají, že se tak v praxi učí 
vše podstatné o oboru své budoucí profese. 

Závěrem připomeňme loňský pilotní projekt 
Studentská firma, který se s úspěchem setkává 
i letos, kdy opět jednou měsíčně nabízí svým 
hostům lákavé čtyřchodové menu, které se ne-
odmítá.

J. Boháčová, SOŠ a SOU Polička

Návštěva předsedy senátu ČR miloše Vystrčila

_ poličské školství
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střední škola obchodní a služeb sČmsD Polička, s.r.o.
Uplynulý rok byl pro poličskou “Obchodku” 

obdobím dynamického rozvoje plného nových 
výzev.  Naše škola se dlouhodobě profiluje 
jako instituce, která poskytuje kvalitní odbor-
né vzdělání a aktivně propojuje teorii s praxí. 
Rozšířili jsme proto například projekt tzv. fik-
tivních firem, které simulují reálnou firemní 
kulturu včetně jednotlivých pracovních pozic. 
Žáci konkrétní výstupy práce prezentují na 
veletrzích a přehlídkách fiktivních firem, kde 
zažívají zdravé konkurenční prostředí.

Právě vystoupení z komfortu školního pro-
středí považujeme za klíčové pro budoucí 
uplatnění. Proto vedle standardní praktické vý-
uky ve veřejně přístupných salonech proběhly 
i dvě velké listopadové akce: tradiční “Soutěž 
odborných dovedností” zaměřená na kadeřnic-
ké, masérské a kosmetické služby s tématem 

„V rytmu swingu“. Soutěžící prokázali svou 
profesionalitu a kreativitu, účastnilo se více 
než 60 soutěžících z pěti škol. Novinkou byl 

“Den s Obchodkou“ věnovaný oborům Veřejná 
správa, Podnikání a Grafika v marketingu. Mezi 
hosty byli mimo jiné starostové, policisté, pod-

nikatelé a zástupci občanských 
spolků. Návštěvníci se mohli 
zapojit do workshopů a vymě-
ňovat si navzájem zkušenosti 
a rady. Právě setkávání, disku-
ze a navazování kontaktů pova-
žujeme za klíčové pro budoucí 
uplatnění naších absolventů. 

Pokračovali jsme v zahra-
ničních odborných stážích 
projektu Erasmus – tentokrát 
v italském Miláně. Celkem 32 
studentů z pěti oborů nejen 
zdokonalilo své profesní do-
vednosti, ale také objevilo bo-
hatou italskou kulturu. Navštěvujeme divadla 
v Brně či Hradci Králové, na jaře i na podzim 
nechyběly výjezdy do Prahy do Národního 
muzea, Klementina, Národní Galerie či výstavy 
designu a moderního umění, Senátu a Posla-
necké sněmovny.

Děkujeme za spolupráci všem partnerům 
a podporovatelům – městu Polička, Tylovu 
domu i soukromým institucím. Všichni jste 

srdečně zváni do našich salonů, staňte se spo-
kojenými zákazníky našich žáků – buďte jejich 
propojením s realitou a pečujte tím o sebe 
i o budoucí generaci poskytovatelů služeb. 
Nově můžete využít i našeho e-shopu na gra-
fické produkty a objednání do kadeřnictví, na 
masáže či kosmetiku online.

Těšíme se na Vás! 
www.ssospolicka.cz

masarykova ZŠ Polička
Masarykovu základní školu Polička ve škol-

ním roce 2023/2024 navštěvovalo 718 žáků 
rozdělených do 31 tříd.

Škola dlouhodobě usiluje zejména o to, aby 
při vzdělávání rozvíjela u žáků schopnost spo-
lupracovat a respektovat práci a úspěchy vlast-
ních i druhých.

Snažíme se vést žáky k toleranci a ohledupl-
nosti k jiným lidem, jejich kulturám a duchov-
ním hodnotám, prostředí i přírodě.

Neodmyslitelnou součástí našeho školního 
života se stávají stále bohatší a propracova-
nější vrstevnické programy žáků 1. a 9. tříd. 
Prvňáčci se seznamují se svými deváťáky, 

kteří je během celého roku 
provázejí při různých tvůrčích 
aktivitách (Pasování na školá-
ky, Slavnost slabikáře, výlety 
a pobyty v přírodě). Tento pro-
gram, který sbližuje starší žáky 
s mladšími, má za cíl posílit 
vzájemnou podporu a přátel-
skou atmosféru.

6. a 8. ročníky se při vzá-
jemných interakcích rovněž 
přátelsky obohacují a prožívají 

hezká sportovní dopoledne. Osmáci si pro své 
mladší kamarády připravují rozmanité veselé 
programy ve třídě i tělocvičně.

Také školní parlament nezahálí a připravuje 
řadu podnětných a zajímavých akcí (Den bez 
aktovek, Vánoční sportovní třída, Krabice od 
bot, Kloboukový den, Předávání klíčů), přispí-
vajících ke stmelování kolektivů, podpoře dob-
rého klimatu, zlepšování vzájemných vztahů 
a upevňování kamarádství.

Vedle samotné výuky se podařilo zorgani-
zovat celou řadu projektových dnů, exkurzí 
a zájezdů do zahraničí. Z pestrého výčtu aktivit 
připomeňme projekty – Příběhy našich souse-
dů, Abeceda peněz, Děti bez úrazu, Ukliďme 
Česko, Život máš ve svých rukou nebo dva 
zájezdy do Anglie a jeden do Vídně.

Mgr. Lenka Novotná
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Základní škola Na Lukách Polička
Žákům naší školy nabízíme kvalitní základy 

vzdělání a s kolegy u dětí rozvíjíme nadání, 
rozumové i fyzické schopnosti a posilujeme 
zdravý vývoj osobnosti. 

V letošním školním roce ve škole studuje 
380 žáků v devatenácti třídách. Na prvním 
stupni otevíráme vždy jednu třídu s prvky Začít 
spolu a anglický jazyk mají žáci již od prvního 
ročníku. Velikou výhodou školy je vlastní škol-
ní jídelna.

Během roku bylo mnoho inspirujících akcí, 
např.
�� Výměnný pobyt žáků z maďarského 

města Ebes, přijelo 40 žáků s učiteli
�� Lyžařské kurzy, pořádané i na prvním 

stupni – Deštné a Orlické Záhoří
�� Projektové dny ve spolupráci s Gymná-

ziem Polička, kde opakovaně probíhala 

projektová výuka zaměřená na přírodní 
vědy.
�� Zahradní slavnost, pořádaná ve spolu-

práci se spolkem rodičů, hravou formou 
začleňujeme prvňáčky do školy.
�� Všechny další informace můžete najít na 

webu školy a na YouTube kanálu školy.
�� Pravidelně učitelé s žáky připravují Den 

otevřených dveří a pro budoucí prvňáčky 
Zápis nanečisto.

V letních měsících jsme na zahradě a na hři-
šti ŠD vybudovali venkovní učebny a ve spor-
tovní hale bylo vyměněno osvětlení a doplněny 
venkovní okenní žaluzie.

Mgr. David Šafář, ředitel školy
Výuka na zahradě

Základní umělecká škola Bohuslava martinů Polička
Škola s 510 žáky a 33 

zaměstnanci (31 pedagogů 
a 2 provozní zaměstnanci) 
je zaměřena na vzdělávání 
v hudebním, tanečním, vý-
tvarném a literárně drama-

tickém oboru. Staráme se také o odkaz a šíření 
díla Bohuslava Martinů. V roce 2024 jsme 
uspořádali 14. ročník celostátní přehlídky Mlá-
dí a Bohuslav Martinů s 240 účastníky z celé 
republiky, tentokrát ve hře na dechové nástroje 
a v sólovém a komorním zpěvu. Uspořádali 
jsme více než 80 akcí v našem městě i mimo 
něj. Výuka a práce pedagogů a jejich žáků byla 
prezentována prostřednictvím veřejných kon-
certů, výstav a představení, mezioborových 
projektů či na soutěžích a soutěžních přehlíd-
kách v rámci celé republiky i v zahraničí. Ak-
tivně spolupracujeme s organizacemi města, 
zúčastnili jsme se také Smetanovy Litomyšle 
v rámci Festivalových zahrad a skvělým výko-
nem klarinetisty Štěpána Jandla na koncertě 
zaštítěném projektem MenArt. Radostí jsou 
ocenění našich žáků v mezinárodních a ce-
lostátních soutěžích, kde zní Polička stále 
častěji. Jmenujme alespoň ty zlaté: vítězství 
a titul „VIRTUOSO PERFORMER“ Š. Jandla na 
mezinárodní soutěži WORLD OPEN CLARINET 

COMPETITION 2023 a vítězství v klarinetové 
soutěži OPUS 2024; vítězství Marie Klime-
šové a titul laureáta na soutěži Pro Bohemia 
Ostrava a vítězství v Mezinárodní interpretační 
soutěži dechových nástrojů v Brně; dále vítěz-
ství Šárky Roušarové na mezinárodní soutěži 
Novohradská flétna a titul absolutního vítěze 
a k tomu cena za interpretaci skladby M. Bonis. 
Také klavíristé soutěžili na mezinárodní úrovni 

- v soutěži PIANOFORTE PER TUTTI v Příboře 
vybojovalo klavírní duo Michaela Cihlářová 
a Aneta Mlynářová 1. místo a cenu za inter-
pretaci skladby I. Berkoviče, zlato zde získala 
Helena Kadidlová v sólové hře a v celostátním 
kole soutěže ZUŠ v Praze pak získala 2. místo. 
Medaili „Lidická růže“ získala s animací „Ztra-
cen v poušti“ Lota Kučerová na Mezinárodní 
dětské výtvarné výstavy Lidice 2024. 

V celostátní přehlídce Mládí a B. Martinů 
2024 získali zlato Tomáš Mach, Karel Hrnčíř, 
Jan Pávek a Tereza Peňázová (zpěv) a Š. Jan-
dl (klarinet). V celostátní přehlídce Svitavské 
komoření získali zlaté pásmo Sára Kmošková 
a Kája Hrnčíř (klarinetové duo) a dále flétnové 
duo Sedmikrásky – Šárka Roušarová a Anna 
Andrlíková, které obdržely navíc zvláštní oce-
nění za krásný flétnový zvuk. V doplňkové čin-
nosti organizujeme projekt Hrátky s uměním 

určený dětem v předškolním věku (17 žáků) 
a výrazně se rozrostla doplňková činnost 
o výuku nejmenších dětí v tanečním (18 žáků) 
a literárně dramatickém oboru (9 žáků). Tato 
situace nastala díky naplnění kapacity školy 
a velké poptávce po studiu. V kurzech hry na 
hudební nástroje se v doplňkové činnosti vzdě-
lává 45 a v pohybových kurzech jazz a pilates 
celkem 36 účastníků. Z kapacitních důvodů je 
provoz školy od září 2024 částečně zajišťován 
v prostorách Tylova domu. 

Více o činnosti na www.zusbmpolicka.cz. 
Gabriela Vraspírová Vorbová

PFT per tutti Příbor II
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speciální mateřská škola a základní škola Polička
Speciální mateřská škola a základní škola 

Polička se nachází na ulici Jiráskova 825. Sou-
částí školy je Speciální mateřská škola, kterou 
navštěvuje 10 dětí.

V základní škole se vzdělává celkem 50 žáků 
s mentálním postižením, více vadami a au-
tismem. Dvacet pět žáků navštěvuje základní 
školu zřízenou podle par. 16 odst. 9 školského 
zákona, která je určena žákům s lehkým men-
tálním postižením. 25 žáků se středně těžkým 
mentálním postižením, více vadami a autis-
mem navštěvuje ZŠ speciální a 4 žáci jsou 
v přípravném stupni. Žáci naší základní školy 
pracují podle ŠVP s mírně upravenými výstupy 
oproti žákům základních škol tak, aby v psy-
chické pohodě byli schopni se naučit všem zá-
kladním znalostem a dovednostem a po vyuče-
ní v řadě oborů se mohli bez problémů zapojit 
do pracovního i osobního života.

Jako škola jsme zapojeni do projektů Šablo-
ny JAK. Součástí šablon je práce s ICT – žáci 
pracují s různými typy robotů – icooding root, 
bluebot, beebot, inobot, earl, bootley, součástí 
výuky je i virtuální realita. Dalšími aktivitami 
jsou projektové dny jak ve škole, tak mimo 
školu, vzdělávání pedagogických pracovníků, 
tematická a komunitní setkávání rodičů a přá-
tel školy. Věnujeme se projektu „Učíme venku“. 

Ve škole pracuje sportovní kroužek, a tzv. „De-
baťák“, cílem tohoto kroužku je naučit se zvlád-
nout základní i složitější situace, se kterými se 
můžeme setkat v současném i budoucím živo-
tě, zlepšit sociálně komunikační dovednosti, 
schopnost správně chápat sociální situace 
a adekvátně na ně reagovat.

Účastníme se také celostátní akce Ovoce do 
škol. Realizujeme se i v celostátní soutěži Re-
cyklohraní – sběr a třídění odpadu a plnění růz-
ných úkolů. V rámci školního roku pořádáme 
i řadu akcí, při kterých žáci nesedí v lavicích. 
Užíváme si na výletech, pěších túrách, sou-
těžíme v pěveckých, sportovních, výtvarných 
i dalších soutěžích, organizujeme Benefiční 
koncert, soutěž škol „Jarní zpívání – karaoke“ 
a veřejnou vánoční besídku. Organizujeme pro 
děti i žáky canisterapii, hipoterapii a muziko-
terapii. Na velmi dobré úrovni je logopedická 
péče a počátkem roku 2025, v rámci doplňko-
vé činnosti, začínáme provádět konzultace pro 
rodiče dětí s autismem. Konzultace se týkají 
především strukturovaného učení, sociálních 
dovedností a problémů dětí s příjmem potravy. 
Úzce také spolupracujeme s Pobočným spol-
kem Sdružení pro mentálně postižené.

Na školní zahradě nám přibylo pískoviště, 
trampolína a další herní prvky. Velkou akcí 

by měla být přístavba školy. Na základě výzvy 
IROP bychom měli na jaře roku 2025 začít sta-
vět čtyři nové třídy, relaxační a terapeutickou 
místnost, cvičnou kuchyňku a třídu pro děti 
z MŠ. Jsme škola se vším, co do správné školy 
patří. každý, kdo by chtěl vědět více o novin-
kách nebo našich dalších aktivitách, najde nás 
na www.szspolicka.cz.

Děkujeme všem sponzorům a městu Polička 
za poskytnuté finanční prostředky.

Mgr. Miroslava Zrůstová,  
zástupce ředitele

mŠ Čtyřlístek – ohlédnutí za rokem 2024
Vykročení do nového roku bylo v duchu 

inovativního vzdělávání, kde děti rozvíjely své 
osobnosti. Přes šablony JAK zažily děti vzá-
jemnou masáž spolu se svojí maminkou, hru 
na netradiční hudební nástroje nebo výrobu 
vlastní loutky. Spolupracovali jsme s různými 
spolky ve městě. Práce se zkušeným trenérem 
v projektu Cvičíme s Lvíčkem přinesla dětem 
spoustu poznání v oblasti sportu. 

Kurz plavání připomněl už tradičně potřebné 
otužování. Zavítalo k nám velké množství uměl-
ců, divadelníci či chovatelé zvířat. Nevynechali 
jsme návštěvu Mozaiky (cvičení, tvoření), ale 
ani Centrum Bohuslava Martinů a městskou 
knihovnu s jejich interaktivními výstavami, 
které obohacují všechny zúčastněné. Nesměl 
chybět školní výlet do Jeskyně Blanických ry-
tířů a zážitkové keramické zahrady, obě akce se 
setkaly s velkým nadšením dětí.

Skutečně velkolepým projektem bylo vy-
stoupení v Tylově domě k výročí 60 let od za-
ložení naší školy, kde se děti představily s pro-
gramem Letem světem.

A na podzim se splnilo přání personálu Čtyř-
lístku a pořídily se myčky na nádobí, které jsou 
velkým pomocníkem v kuchyni. Vybudovaly se 
nové regály na lůžkoviny a zakoupily matrace 
pro pohodlný odpočinek. Pro radost dětských 
dušiček byl pořízen do poslední třídy klavír. 
V rámci digitalizace byly na každou třídu po-
řízeny notebooky. 

Závěrem roku naše děti vystoupily na ná-
městí a k adventnímu času zazpívaly koledy.

Těšíme se, co zažijeme v tomto roce…

Hana Divoká, DiS.
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_ poličské školství

mŠ Polička, Palackého nám. 181
Naše mateřská škola se nachází na okraji 

Palackého náměstí. Budovu zdobí historická 
dřevěná vrata zelené barvy, která prošla celko-
vou rekonstrukcí.

Do MŠ dochází 44 dětí ve věku 2-7 let. Škol-
ku tvoří dvě třídy-pro mladší a starší děti. Škol-
ku navštěvují i děti různých národností. Pracu-
je zde 5 pedagogických pracovnic a 2 provozní 
pracovnice.

Naše školka nabízí tyto aktivity: Předškolák, 
hravá angličtina, hudebně-pohybový kroužek, 
veselá flétna, logopedická prevence, kurz pla-
vání, kurz bruslení, cvičení se Lvíčkem.

Spolupráce s organizacemi: SVČ Mozaika, 
ZUŠ, ZŠ Masarykova, ZŠ Na Lukách, Gymná-
zium Polička, CBM, TD, městská knihovna, do-
pravní hřiště, DPS Penzion, Domov důchodců, 
Oblastní charita Polička, zimní stadion, krytý 
plavecký bazén, Prima Vizus.

Během roku se děti účastní mnoha akcí: 
oslava Tří králů, projektové dny s rodiči, di-
vadelní a filmová představení v TD nebo v MŠ, 
masopustní karneval s kulturním programem 
na MÚ, výstavy v muzeu, keramické dílny, 

plavecký kurz a kurz bruslení, 
trampolíny, cvičení s Lvíčkem, 
vítání jara, ukázka dravců na 
naší školní zahradě, návštěva 
ZŠ Masarykova a ZUŠ, fotogra-
fování, velikonoční a vánoční 
dílna s kulturním programem, 
čarodějnický rej, cvičení 
v Domově důchodců, exkurze 
v THT, exkurze Ravensburger, 
návštěva dopravního hřiště, 
oslava MDD, rozloučení se 
školáky, halloweenský rej, ná-
vštěva DPS Penzion, návštěva 
knihovny, čertovská diskotéka, 
vystoupení na slavnostním 
rozsvícení vánočního stromečku.

Školní výlety: Bongo Brno, Rohozná – Budu-
línkovo muzeum hraček.

O letních prázdninách proběhla rekonstruk-
ce jídelny a umýváren – nová vodoinstalace, 
odpady, WC, pisoár, obklady, sprchový kout.

Nákup nových hraček, didaktických pomů-
cek, magnetická tabule, větší sestava kostek 

s písničkami, centrifuga na zapouštění barev, 
laminovačka, várnice a nové příbory pro menší 
děti.

Těšíme se, jaké nové zážitky a dobrodružství 
nám přinese rok 2025.

Ilona Pohorská, pedagog

mŠ Luční Polička
Mateřská škola Luční Polička má čtyři od-

dělení a jednu třídu na odloučeném pracovišti 
ulice Hegerova 427. Děti se zde vzdělávají ve 
věkově smíšených třídách ve věku od 2 do 7 let.

Po celý rok jsme si s dětmi užívali krásné 
dny ve školce. Při práci v centrech aktivit se 

děti naučily nové poznatky, vyzkoušely si 
různé úkoly, hry a experimenty k danému té-
matu. Do pohádkového světa se děti podívaly 
při návštěvě divadla JóJo ve školce a dalších 
představení v TD. Krásné a poučné výstavy 
nás čekaly v CBM. Do knihovny děti nakres-

lily tematické obrázky a do 
Charity vyráběly andělíčky na 
vánoční výstavu. V rámci mezi-
generačního setkávání potěšili 
předškoláci babičky a dědečky 
v DPS Penzion mikulášským 
představením.

Tradičně se konal na zahradě 
MŠ dětský den plný her, úkolů, 
radosti, mlsání zmrzliny a za-
sloužených odměn.

Pohybovou zdatnost děti utužovaly na do-
pravním hřišti, v plaveckém bazénu, při brusle-
ní na zimním stadionu a na trampolínkách.

Děti si užily připravené výlety v okolí Poličky 
(Střítež, Kamenec), v centru Eden v Bystřici nad 
Pernštejnem, v Perníkové chaloupce u Pardu-
bic a v Květné zahradě. Zimní výlet podnikly 
děti z MŠ Hegerova do Mrákotína u Hlinska, 
kde si vyzkoušely výrobu vánočních ozdob.

Předškoláci se tradičně účastnili pasování 
na školáky v TD, ve školce si rozloučení užili 
při odpoledni plném her, soutěží, hledání po-
kladu a opékání špekáčků.

V tomto školním roce jsme obohatili zahradu 
MŠ Luční o domeček pro děti na oddělení C, 
autoobchůdek na oddělení A.

Lenka Červená, DiS.
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mŠ Rozmarýnek Polička
45 dětí, 6 pedagogů, 4 provozní zaměstnan-

ci, 2 účetní
�� Výchovně vzdělávací program: Pestroba-

revné klubíčko poznatků
�� Nadstavbové vzdělávání: Předškoláček, 

flétnička, jóga, logopedická intervence, 
Diagnostika iSophi
�� Naše aktivity: Cvičení se Lvíčkem, pohy-

bové hry, Hravá škola bruslení, plavecký 
výcvik, cvičení na trampolínách, dopravní 
hřiště, Divadlo JóJo, divadelní předsta-
vení Truhlík a Truhlička, Dědeček a Zlo-
holka, Slet broučků, Pohádka o ježečkovi, 
O princezně Majolce, vystoupení dětí při 
rozsvěcení vánočního stromu, karneval 
v MŠ, Slet čarodějnic a čarodějů, vy-
stoupení dětí pro maminky, vystoupení 
v domově důchodců, Cesta za pokladem, 
pasování na školáky, Mikulášská nadílka, 
vánoční besídka, vánoční tvoření rodičů 
s dětmi, schůzka s učiteli prvního stupně 
a rodiči budoucích žáků 1. třídy, návštěva 
dětí v 1. třídě, gastronomický kurz, Den 
otevřených dveří – Speciální škola v Po-
ličce, návštěva ZUŠ B. Martinů Polička, 
keramické tvoření, Děti bez úrazu

�� Exkurze: Městská knihov-
na v Poličce, SOŠ a SOU 
Polička
�� Výstavy CBM: Říše hmy-

zu, Příběhy dřevěných 
hraček, Hej mistře, vstaň 
bystře, výstava betlémů, 
S vůní vanilky – Charita 
Polička
�� Výlety: Pepíkovy alpaky, 

Budulínkovo muzeum
�� Materiální zabezpečení: 

pokládka koberců a li-
nolea, renovace fasády 
a dlažby na zahradě, in-
stalace dekorativních prv-
ků v šatně dětí, nákup pomůcek, hraček, 
nábytku, tělovýchovného a sportovního 
vybavení
�� Bilancování: kaž dodenní a všestranná 

příprava dětí do základní školy a do spo-
lečnosti, rozpoznání a rozvíjení nadání, 
zájmů dětí, podpora pohybu, zprostředko-
vávání vnímání kultury, tradic, vyhledává-
ní nových kulturních, odborných, zábav-
ných programů, modernizování vnitřních 

a venkovních prostor, individuální kon-
zultace s rodiči, prezentování činnosti na 
webových stránkách, vedení pedagogické 
dokumentace Správa MŠ
�� Vize do budoucna: celková rekonstrukce 

a modernizace MŠ, zkvalitňování výchov-
ně vzdělávací práce, prohlubování indivi-
duálního přístupu, jednotného působení, 
podporující komunikace s rodiči, prohlu-
bování pozitivních vztahů zaměstnanců.

_ poličské školství

Dětský domov Polička
Dětský domov Polička poskytuje péči dětem, 

které nemají to štěstí vyrůstat ve svých biolo-
gických rodinách. 

V současné době máme tři rodinné skupiny 
dětí. Usilujeme o to, aby se život dětí u nás co 
nejvíce přiblížil životu dětí v běžných rodinách. 

Kaž dá rodinná skupina má 
své samostatné hospodaření 
a děti se s pomocí pedagogů 
učí běžným činnostem jako je 
úklid, vaření, nakupování, plá-
nování volného času apod. Zá-
roveň se snažíme rozvíjet jejich 
individuální potřeby. 

Děti navazují přátelství s dětmi z běžných ro-
din, navštěvují školy v Poličce a různé zájmové 
kroužky, jezdí na tábory apod. 

Jelikož máme nyní v domově převážně starší 
děti, zaměřujeme se zejména na jejich postup-
né osamostatňování a přechod do samostatné-
ho života.

Miroslava Přiklopilová
ředitelka Dětského domova Polička
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Jumping teenager

sVČ mozaika Polička v roce 2024
SVČ Mozaika Polička je organizace starající 

se o volný čas dětí, mládeže a dospělých z Po-
ličky i okolí.

Pravidelná zájmová činnost
První týden v září 2024 jsme spustili přihla-

šování pro nový školní rok a nabídli jsme re-

kordní počet – 94 zájmových kroužků. Z toho 
se nám jich podařilo naplnit a otevřít 84. Cel-
kový počet účastníků se vyšplhal na 1051.

Příměstské a pobytové tábory
O prázdninách probíhaly příměstské tábory – 

k již tradičním v Mozaice přibyl tábor v Jedlové 
a novinkou byl jarní tábor. V srpnu jsme zor-
ganizovali vodácké i jezdecké pobytové tábory. 
Celkový počet táborníků tak dosáhl čísla 310.

Vzdělávací programy
Dopoledne Mozaiku navštěvují mateř-

ské a základní školy a nově i škola speciální. 
V rámci výukových programů jsme za 8 měsí-
ců uspořádali 111 dílen s 2 210 účastníky.

Akce
Akcí pro veřejnost jsme ve dnech volna 

uspořádali 20, ve všední dny 32. Celkový po-
čet návštěvníků přesáhl číslo 14 000, i přesto, 

že jsme z provozních důvodů vynechali Čas 
pro neobyčejné zážitky. Nejvíce veřejností na-
vštěvované akce jsou již tradičně Broučkování 
nebo Čarodějnický rej.

Dopravní hřiště
Dopravní hřiště s instruktory je odpoledne 

pro veřejnost otevřeno 3x týdně od dubna do 
září. Využilo jej 1450 malých řidičů i cyklistů. 
Dopolední výuku pak absolvovalo 3 151 dětí ze 
základních i mateřských škol.

Rekonstrukce mozaiky
Podařilo se nám získat dotaci Ministerstva 

pro místní rozvoj ČR na rekonstrukci budovy 
Mozaiky. Další finance nám poskytlo město 
Polička. Díky tomu bude možné vybudovat 
půdní vestavbu pro nové klubovny a další vel-
mi potřebné opravy. V prosinci se proto všech-
ny kroužky a kurzy přestěhovaly do náhradních 
prostor.

_ poličské školství

To mě baví z. ú.
Cílem ústavu je rozvoj 

a podpora vzdělávání. Svou 
činností přispívá k smyslu-
plnému využití volného času 
dětí, náctiletých a dospělých.

I tento rok desítky dětí, žáků a studentů ve 
věku 4–68 let navštěvovaly mimoškolní vzdě-
lávací aktivity zaměřené převážně na výuku 
angličtiny, němčiny, francouzštiny, španělštiny 
a češtiny. V kurzech a individuálních lekcích, 
které probíhají v dopoledních i odpoledních 
hodinách, systematicky a dlouhodobě získává-
me nové znalosti a prohlubujeme ty stávající. 
Skvělé cvičení pro mozek, báječná podpora 
týmového ducha, spolupráce a prezentace. To 
co mě baví, to se učím s lehkostí. V domečku 
již jedenáctým rokem.

V květnu naši mladší žáci úspěšně složili 
mezinárodní Cambridgeské zkoušky. Je to ra-
dost! Slavnostní předání diplomů a poděková-
ní žákům a rodičům proběhlo na radnici města.

Příměstské jazykové tábory probíhaly bě-
hem léta. Nápady, schopnosti a dovednosti 

žáků nás stále příjemně pře-
kvapují.

Koncem roku několik z na-
šich dlouhodobých studentů 
získalo Certificate in Advanced 
English (CAE), což je certifikát 
udělovaný úspěšným absol-
ventům cambridgeské zkouš-
ky, která testuje angličtinu na 
úrovni C1.

Během roku se nám podaři-
lo zorganizovat několik úspěš-
ných seminářů pro učitele na 
téma: Komunikace v problé-
mových situacích, Jak nevy-
hořet, 12 pravidel aneb poznej 
svůj mozek či Jak harmonizovat žáka v lavici, 
aby neměl křivici a učitele, aby mu v těle dobře 
bylo.

Radujeme se, že má naše dlouhodobá práce 
smysl a báječné výsledky.

Za tým To mě baví
Ing. Barbora Krištofová

�� Kontakt: 
To mě baví z. ú.  
Nová 203, Polička 
tel.: 777 676 602 
 
info@tomebavi.eu 
www.tomebavi.eu
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_ poličské církve

Evangelický sbor v Poličce
Evangelický sbor v Poličce spolu se svými 

přáteli oslavil v roce 2024 dvacet let od konání 
příměstských táborů s Američany. Za tu dobu 

prošly táborem stovky dětí a do organizace tá-
bora se zapojily desítky dobrovolníků na české 
i americké straně. 

K tomuto výročí sbor vydal tiskem almanach 
s množstvím fotografií a s řadou vzpomínek 
a vzkazů těch, kteří se do tábora zapojili (on-
line na https://policka.evangnet.cz/vydane-

-publikace).

Na podzim byl vymalován hlavní chrámový 
prostor, což nebyl snadný úkol, neboť odbor-
níků na malování kostelů není příliš. Obnovili 
jsme věrně původní výmalbu ze 30. let a těší-
me se, že kostel bude dalším generacím sloužit 
k radostnému setkávání.

Jiří Tengler

Římskokatolická farnost Polička
Počátek ledna se v naší farnosti již pevně 

pojí s Živým betlémem na Palackého náměstí. 
Velmi se těšíme z toho, že je to podívaná rok od 
roku pestřejší a pro smysly diváků přitažlivější.

Jaro uzavíráme Časem pro neobyčejné zá-
žitky. Těžko vyčíslit, jaké množství těch, kdo 
měli touhu prohlédnout si nitro pro leckoho 
tajuplné fary a možná ještě tajuplnější (a prá-
vě kvetoucí!) farní zahrady, nás poctilo svou 
návštěvou.

Letní prázdniny už mají také svoji stálici 
na seznamu duchovně-kulturních položek 
pořádaných farností, a to varhanní koncerty 
proložené duchovním zamyšlením v kostele 
svatého Jakuba, jimž v letošní sezóně přibyli 
další posluchači.

S podzimem jsme po loňské pauze obnovili 
koncerty dušičkového oktávu v kostele sva-
tého Michaela, a ani ten si rozhodně nemohl 
stěžovat na pusto v lavicích.

V čase adventním a vánoč-
ním se znovu otevřela kostelní 
půda, která tentokrát hostila 
charitativní výtvarný salon. 
Výtěžek z prodeje uměleckých 
artefaktů, jenž činil neuvěři-
telných bezmála 100.000 Kč, 
putoval na konto sbírky určené 
na opravy kostela svatého Jiří 
v Pomezí. Půvabný venkov-
ský kostelík, který náleží do 
poličské farnosti a není prá-
vě v nejlepší kondici, se totiž 
pomalu začíná připravovat na 
velkou slávu. V roce 2027 si 
připomeneme 300 let od jeho 
posvěcení.

A děly se u nás též věci očím veřejnosti sice 
skryté, ale o nic méně významné a potěšující: 
díky dotacím Pardubického kraje a města Po-
lička se nám podařilo dokončit restaurování 

reprezentativního pokoje děkanství s nástrop-
ní malbou zachycující téma Poslední večeře, 
jejímž autorem je František Martinů, bratr hu-
debního skladatele Bohuslava.

Eva Vymětalová

Výmalba chrámových prostorAlmanach k 20 letům Táboru s Američany



36

_ poličské organizace

Dům s pečovatelskou službou „Penzion“ Polička
V Penzionu Polička v závěru roku 2024 žilo 

90 obyvatel, pečovatelskou službu čerpalo cel-
kem 149 uživatelů, 318 strávníků se stravovalo 
obědy z kuchyně DPS a volnočasové aktivity 
měly roční návštěvnost 6 726 účastníků. Za 
rok došlo k obměně obyvatel v devíti bytech, 
pečovatelky pro klienty odpracovaly 11 500 
hodin přímé péče a kuchyň uvařila 69 501 
obědů, z nichž 20 052 rozvezla do domácností. 
V DPS proběhlo 625 hodin akcí pro seniory, 
k nejvýznamnějším patřila oslava 20. výročí 
fungování Poličské univerzity třetího věku. 

Významným počinem ke zkvalitnění komfor-
tu nájemníků se stala oprava celého severního 
traktu střechy a částí střechy směrem do atria 
hlavní budovy DPS. O výměnu sedmadvacet 
let staré krytiny se zasloužil majitel nemovi-
tosti, město Polička. Byly zrekonstruovány dva 
byty. Z dotace 1 592 tis. Kč získané z Národní-
ho plánu obnovy se pořídila dvě nízkoemisní 

auta posilující vozový park 
pečovatelské služby a zavedl 
se elektronický systém vyka-
zování péče. Byla rozšířena re-
gistrace terénu pro pečovatel-
skou službu o obce Sebranice 
a Lubná. Pokračovala práce na 
proměně vizuálu DPS a po ino-
vaci webu změnily vzhled také 
letáky, logo DPS a symbolika 
služeb. 

Pro obyvatele města Polič-
ky a spádových obcí v DPS 
pracovalo 29 zaměstnanců na 
hlavní pracovní poměr a 10 
dalších na DPP. DPS Polička 
svými bytovými, pečovatelskými a stravova-
cími službami pokrývá potřeby města Poličky 
a nejbližšího okolí, ale zejména volnočasový-

mi aktivitami pro seniory zasahuje regiony od 
Vítějevsi, přes Bystré, Litomyšl až po Svitavy.

Štěpánka Dvořáková

T.E.s., s. r. o.
V roce 2024 došlo k mírnému poklesu cen 

zemního plynu a elektrické energie na energe-
tických burzách, což umožnilo snížit cenu tepla 
pro poličské domácnosti o 28 % oproti roku 
2023. Společnost je personálně stabilizova-
ná, dařilo se rychle obsazovat volná pracovní 
místa. 

Díky velmi dobré platební morálce odběra-
telů se podařilo vytvořit finanční rezervu na 
nezbytné opravy a modernizace majetku spo-
lečnosti v roce 2025.

Vybrané činnosti jednotlivých středisek spo-
lečnosti v roce 2024:

Teplárenství: Byl zprovozněn dálko-
vý dohled pro domovní kotelny ve správě 
T.E.S., s. r. o. Operátoři nyní uvidí základní in-
formace o provozu domovních kotelen on-line.

Technické služby: Na jaře roku 2024 byl 
přebrán do dlouhodobého pronájmu moderní 
zametací vůz Hako 1650, který dokáže filtrovat 
i mikročástice polétavého prachu pomocí vod-
ního filtru. Byla navýšena roční kapacita úloži-
ště zeminy v lokalitě Liboháj na 9300 tun. Do 
úložiště je možné ukládat pouze zeminu s pro-
vedeným rozborem, který potvrdí nezávadnost 
materiálu. Na podzim pracovníci střediska při 
přípravě na povodeň plnili pytle pískem pro 

poličskou veřejnost a drželi nepřetržitou poho-
tovost, až do odeznění povodně.

Bytová správa: T.E.S., s. r. o. je největ-
ším správcem bytového fondu v Poličce, 
k 31. 12. 2024 spravoval 1118 bytových a ne-
bytových jednotek.

Plavecký bazén: V roce 2024 navštívilo 
plavecký bazén při veřejném plavání celkem 
20 969 osob. Provoz probíhal nepřetržitě po 
celý rok s výjimkou letních prázdnin, kdy bylo 
otevřeno koupaliště. Plavecký bazén byl využí-
ván také plaveckými, sportovními, potápěčský-
mi a freedivingovými organizacemi z Poličky 
a okolí, včetně oddílu akvabel z Brna.

Plavecká škola: Zajišťovala ve školním roce 
plaveckou výuku žáků ZŠ a MŠ z Poličky 
a okolních obcí. Rovněž zajišťovala v odpoled-
ních časech kurzy plavání pro děti, zdokonalo-
vací kurz plavání pro dospělé, kurz Aquafitness, 
a individuální výuky plavání nejen dospělých.

Sauna: Provoz sauny probíhal v měsících 
leden až červen a říjen až prosinec od středy 
do neděle. V době letní odstávky byla v pro-
storách sauny provedena renovace zařízení, 
počínaje vstupní částí do sauny, dále proběhla 
obnova prohřívárny, kde byly obměněny dře-
věné lavice a podlahové rošty, a staré dřevěné 

dveře byly vyměněny za nové z kaleného skla. 
Do odpočívárny byla pořízena nová lehátka.

Koupaliště: Bylo otevřeno od 14. června 
a uzavřeno bylo až 8. září, protože na začátku 
září ještě panovalo letní počasí. Celková ná-
vštěvnost koupaliště se i díky přejícímu počasí 
vyšplhala na 23 046 osob. V areálu koupaliště 
bylo nově oploceno plážové hřiště, byl položen 
nový povrch z dřevoplastu na betonová mola 
po obou stranách koupaliště.

Zimní stadion: V roce 2024 byl provoz zim-
ního stadionu zahájen 1. ledna a ukončen 
17. března a na podzim byl otevřen od 2. září 
do 31. prosince. Na veřejné bruslení mohou 
zavítat i návštěvníci bez vlastních bruslí, půj-
čovna je vybavena bruslemi od velikosti 25 do 
velikosti 47. V dopoledních hodinách hojně vy-
užívají zimní stadion mateřské školky a školy, 
odpoledne jsou vyhrazena nejen pro sportovní 
kluby, ale i pro rekreační hokejisty a pro veřej-
né bruslení.

Aktuální informace z T.E.S., s. r. o. najdete 
na našich webových stránkách www.tespolic-
ka.cz.

Děkujeme Vám za projevenou přízeň v roce 
2024 a těšíme se na spolupráci v roce 2025.

Za T.E.S., s. r. o. Ing. Cobe Ivanovski

Oslava 20. výročí Poličské univerzity třetího věku
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Oblastní charita Polička
Celý rok jsme spolupracovali s dobrovol-

níky. Dobrovolníci dochází do nejrůznějších 
organizací – například v SVP Alfa doučují děti, 
v DPS a LDN tráví čas se seniory, v AC dílnách 
a Denním stacionáři s klienty.

V červnu jsme ukončili desetileté fungování 
služby Centra náhradní rodinné péče. Všichni 
pěstouni po dohodě začali spolupracovat s ji-
nými doprovázejícími organizacemi.

Šance pro rodinu uspořádala letní pobyt 
pro děti z rodin ze sociálně znevýhodněného 
prostředí.

Osobní asistence snížila ceny za služby, aby 
byla péče ještě dostupnější.

V září jsme jako poličská organizace slav-
nostně otevřeli Centrum duševního zdraví Svi-
tavy. Tým CDZ obohatila lékařka-psychiatrička. 
Slavnostní otevření proběhlo 11. září 2024 za 
účasti hostů a radního Pavla Šotoly, MUDr. Si-
mony Papežové – předsedkyně ČPS JEP, 
Mgr. Anny Šimonové z Aliance Center dušev-
ního zdraví.

V týmu TVIDDO jsme začali 
rozvíjet dostupné služby pro 
děti, které jsou ohroženy du-
ševním onemocněním.

Proběhl 5. ročník Dušekví-
zování a 18 let oslavila služba 
Otevřené dveře (která podpo-
ruje lidi s duševními potížemi, 
na rozdíl od CDZ ale klienti 
nemusí mít diagnózu).

V listopadu jsme uspořádali 
benefiční koncert pod záštitou 
Pavla Šotoly. Vystoupil Kamil 
Střihavka & Leaders a výtěžek 
směřoval na podporu služeb 
pro lidi s duševním onemoc-
něním.

Služby AC dílny a Denní stacionář přivítaly 
návštěvníky adventní výstavy S vůní vanilky.

Po celý rok poskytovali zdravotní sestry, 
pečovatelky a asistentky, sociální pracovníci, 
pracovníci v přímé péči, psychologové, peeři, 

terapeuté a lékaři služby lidem nejen v okolí 
Poličky, ale i v okolních obcích a ve svitavském 
okrese.

Jsme vděční za spolupráci s ostatními polič-
skými organizacemi, firmami a dobrovolníky.

Tereza Stříteská

Zdravotní sestry z Domácí zdravotní péče

_ poličské organizace

Běh naděje 2024
Běh naděje v Poličce se konal již posedm-

nácté. Začal mší svatou v 10.30 hodin v kos-
tele sv. Jakuba. Eucharistická oběť byla slou-
žena za pořadatele Běhu naděje v Poličce a za 
jeho živé i zemřelé účastníky. Zhruba hodinu 
po skončení této slavnosti se mohli účastníci 
před radnicí registrovat. Celkem toho využilo 

99 účastníků, což nás velice mile překvapilo. 
Na účet hlavního pořadatele Levity, a. s. jsme 
zaslali částku ve výši 10 058 Kč.

Běhu naděje se zúčastnili cyklisté, běž-
ci, lidé jedoucí na koloběžkách i chodci. 
Zakoupit si mohli kšiltovku, tričko, svíčku, 
propisku, tužku, šerpu, srdíčko, pohled, CD, 

vánoční baňku, klíčenku, 
klobouk, stojánek na tužky, 
účastnický poukaz, baterku, 
připínací logo, náramek. 
Výtěžkem jsme podpořili 
výzkum rakoviny dětských 
pacientů v ČR.

Před startem nás pozdra-
vili Tomáš Zdechovský, ev-
ropský poslanec a starosta 
města Poličky Jaroslav 
Martinů, náš vášnivý pod-
porovatel.

V cíli každý obdržel diplom, kuličkové pero 
z recyklovaného papíru s modrou náplní, me-
chanickou tužku, gumu, ořezávátko, pravítko 
s logem Běhu naděje a osobní dárek pana 
europoslance. K občerstvení nechyběla ani 
kobliha s meruňkovou marmeládou a nápoj.

Velké poděkování patří našim sponzorům, 
jimiž jsou: město Polička, T.E.S., s. r. o. Po-
lička, Jan Smejkal, ZHT Group, s. r. o., Sva-
tojosefská jednota Polička z.s. a MO KDU-

-ČSL. Připomínám rovněž Elektro Kelvin 
v Masarykově ulici za zprovoznění prezen-
tace fotografií z předešlých ročníků našich 
běhů v letech 2004 až 2023.

Obdivuji pořadatele, kteří už 20 let se 
mnou s velkým nasazením na této humani-
tární akci spolupracují. Letos Vás srdečně 
zveme 22. června 2025.

Miloslav Zezula,  
hlavní pořadatel Běhu naděje
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_ město Polička – hospodaření 2024

Příjmy (v tis. Kč)
Daně sdílené a výlučné 221 517,20
Správní a místní poplatky (za 
odpady, cestovní doklady, daň 
z hazardních her aj.)

27 750,90

Dotace běžné a kapitálové 66 933,80
Lesní hospodářství 50 417,60

Školství (odvody odpisů 
příspěvkových org., ost. příjmy)

2 949,60

Kultura a sport (odvody odpisů 
příspěvkových organizací)

1 578,80

Pronájmy bytů, prostor sloužících 
k podnikání, pozemků, kanalizace

32 358,00

Prodeje pozemků a ost. majetku 21 372,60

Finanční dar od STV GROUP a.s. 20 000,00
Ostatní příjmy (třídění 
odpadového materiálu, parkovné, 
pokuty, návratná finanční 
výpomoc aj.)

28 007,00

Příjmy celkem 472 885,50

Výdaje (v tis. Kč)
Životní prostředí a vodní 
hospodářství

22 113,60

Svoz komunálního odpadu, 
opravy kontejnerů a plochy pod 
kontejnery

11 241,50

Čistírna odpadních vod a opravy 
kanalizace

6 374,00

Péče o vzhled obcí a veřejnou 
zeleň (parky, Liboháj, aj.)

2 582,30

Ostatní výdaje (dešťová zdrž, 
odchyt toulavých zvířat, aj.)

1 915,80

Lesní hospodářství 46 906,80
Výdaje spojené s činností 9 918,20
Služby související s těžbou dřeva 25 150,30
Opravy cest a meliorace 2 017,50
Lesní technika 185,10
Materiál a sadba na zalesňování 8 603,90
Ostatní výdaje 1 031,80
Cestovní ruch a zahraniční 
spolupráce

1 711,00

Příspěvek na činnost IC 1 032,30
Členské příspěvky svazkům obcí 437,50
Zahraniční spolupráce a ostatní 
výdaje 

241,20

Školství 36 453,10
Mateřské školy 10 934,60
Základní školy a školní jídelny 21 722,60
SVČ Mozaika Polička 1 952,40
ZUŠ B. Martinů Polička 1 109,00
Ostatní výdaje 734,50
Kultura a sport 65 639,00
Městská knihovna Polička 6 901,00
Tylův dům 11 593,00
Městské muzeum a galerie 
Polička

9 262,00

Divadelní spolek Tyl 1 500,00

Hrad Svojanov 7 454,00
T.E.S., s.r.o. Sportovní služby 15 823,00
Jitřenka a Ročenka 1 297,90
Radnice (interiery, sociální 
zařízení, rekonstrukce fasády 
a provozní výdaje)

8 878,10

Ostatní výdaje (kříž na centrální 
hřbitov, opravy ost. památek aj.)

2 930,00

Činnost městského úřadu 66 532,40
Výdaje spojené s činností a na 
volby

58 160,20

Místní zastupitelské orgány 5 302,90
Technologické centrum, 
programové vybavení  
pro stavební úřad

3 069,30

Městská policie 3 255,80
Výdaje spojené s činností 2 795,80
Rozšíření kamerového systému 460,00
Sociální věci 18 719,60
DPS "Penzion" Polička  
(příspěvek a finanční výpomoc)

15 761,50

Pěstounská péče 103,30
Provoz ubytovny pro bezdomovce 651,90
Ostatní výdaje (příspěvek svazku 
obcí AZASS aj.)

2 202,90

Bydlení a místní hospodářství 49 375,70
Údržba  a správa bytového fondu 1 784,50
Prostory sloužící k podnikání, 
veřejné WC, parkovací automaty

2 237,90

Opravy a rekonstrukce majetku ve 
vlastnictví města

15 176,20

Výkupy pozemků a výdaje s nimi 
související

30 177,10

Komunikace a investiční výstavba 108 946,20
Čistota města a údržba komunikací 8 627,30
Provoz a opravy veřejného 
osvětlení, nové osvětlení

4 090,30

Správa hřbitovů a likvidace 
odpadů

5 384,90

Udržování veřejné zeleně 7 374,10
Opravy a rekonstrukce 
komunikací, chodníků a parkovišť

32 492,50

Rekonstrukce ulice Haškova 
a Erbenova (včetně kanalizace)

26 110,60

Rekonstrukce budovy v Lezníku 
čp.68

6 235,20

Infrastruktura lokality pro bydlení 
JIH I. Polička

9 298,80

Oprava střechy budovy DPS 
"Penzion"

4 243,50

Ostatní opravy a investice (dětská 
hřiště, energ. koncepce města, 
fotovoltaické elektrárny, aj.)

5 089,00

Ostatní výdaje 62 606,00
Sbory dobrovolných hasičů, 
krizové řízení 

1 964,20

Osadní výbory (v tom úpravy 
komunikace)

5 766,80

Veřejně prospěšné práce 
a dobrovolnická činnost

1 811,60

Dotace neziskovým organizacím 11 180,80
Daň z příjmů práv. osob za obce 25 489,80
Daň z přidané hodnoty a daň 
z nemovitosti

11 961,80

Ostatní výdaje (městská doprava, 
dopravní značení, úroky z úvěrů,  
finanční dary aj.)

4 431,00

Celkem výdaje 482 259,20

Financování (splátky jistin úvěrů) 1 888,20

Výsledek rozpoč. hospodaření 
(příjmy - výdaje = schodek)

-9 373,70
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_ poličský cestovní ruch

Informace z Informačního centra Polička
Rychlostí blesku je rok 2024 minulostí a my 

všichni opět stojíme na prahu toho nového 
s číslovkou 2025. Na následujících řádcích 
naleznete pravidelné hlášení pracovníků po-
ličského informačního centra (IC). Letní soutěž 
o nejoblíbenější informační centrum Pardu-
bického kraje se v čase letních prázdnin 2024 
bohužel nekonala, dle dostupných informací 
nás však v létě 2025 již nemine.  Půjde o zcela 
nový formát a k datu dokončení tohoto člán-
ku nejsou známy veškeré potřebné informace. 
Tradičně se IC Polička připojilo k podzimnímu 
projektu „Týden turistických informačních cen-
ter ČR“, kdy Turistická informační centra napříč 
republikou připomněla, že jsou nedílnou sou-
částí nejen kulturního a společenského života.

Elektronické počítadlo návštěvnosti infor-
mačního centra nám pro rok 2024 ukázalo, že 
u nás bylo odbaveno (obslouženo) 28 906 ná-
vštěvníků. Podobné hodnoty byly vykazovány 
i v předešlých letech, tedy uplynulý rok 2024 
potvrzuje stabilní zájem o návštěvu města, ale 
i o služby IC. Pro porovnání byl v roce 2023 
počet návštěvníků 30 685 a v roce 2022 se 
počítadlo zastavilo na 27 842 návštěvnících.

Zdařilý zájezd v babím létě 2024
Ve spolupráci s okolními obcemi se dne 3. 9. 

2024 podařila opět realizace autobusového 
zájezdu pro seniory, kdy naše první zastávka 
proběhla v obci Ostrá (vedle Lysé nad Labem). 
Zde jsme zamířili do Centra řemesel a bylin-
ných zahrad Botanicus. 

Intenzivní dvouhodinovka nabídla nejen by-
linné a botanické zahrady, ale taktéž středově-
kou vesničku s možností zapojení a vyzkoušení 
již dávno zapomenutých řemesel (knihtisk, řez-
bářství, ražba mincí, rýžování zlata, drátování, 
košíkářství, keramika, kožařství, výroba loutek, 
lněných provazů, bylinných mýdel a svíček, 
výroba a zdobení perníčků a mnoho dalších 
řemesel). 

Po přejezdu následoval společný oběd 
v Loučni a tamtéž jsme si užili i komentovanou 
prohlídku stejnojmenného romantického zám-

ku Loučeň včetně rozlehlého 
parku a labyrintária (5. nejna-
vštěvovanější zámek České re-
publiky s expozicí české větve 
rodiny Thurn-Taxis). 

Odpolední návštěva nedale-
kých Poděbrad pak byla koru-
nována kombinovaným výjez-
dem na soutok Labe a Cidliny, 
kdy jedna cesta byla absol-
vována turistickým vláčkem 
a druhá pak na palubě výletní 
lodi Blanice. Před odjezdem 
jsme ještě „dotankovali“ léči-
vou vodu u jednoho z místních 
pramenů a vydali se směr Po-
lička a okolí. 

Dle reakcí, vřelých ohlasů a zájmu účastníků 
o další obdobnou akci se dá považovat tento 
výlet za mimořádně vydařený a obdobný výlet 
pro seniory uspořádáme i v letošním roce.

Uvítáme Vás ve „Vstupenkovém centru“, 
kde nabízíme vstupenky nejen na akce Tylo-
va domu, ale také na celorepublikové kulturní, 
sportovní i ostatní akce ze vstupenkových por-
tálů, jako je Ticketstream, Ticketportal, Ticket-
live, Ticketmaster nebo Colosseum Ticket. 

Také u nás můžete zakoupit vstupenky i na 
akce pořádané v okolních městech a obcích. 
Najdete u nás největší nabídku vstupenek na 
jednom místě.

Prodáváme jízdenky Regiojet a Flixbus na 
vnitrostátní i mezinárodní linky.

„Směnárna bez poplatků“ – můžete nakou-
pit i prodat většinu obvyklých měn a navíc 
v dobrém kurzu a hlavně bez poplatků. Nově 
lze identitu zákazníka ověřit přes aplikaci eDo-
klady.

Do nabídky zařazujeme neustále nové pro-
pagační materiály a upomínkové předměty. 
K tradičním „oplatkům z Poličky“ a taškám 
síťovkám s logem města jsme nově přidali dře-
věné magnetky Amadea. Rozšiřujeme také na-
bídku pohlednic (pro rok 2025 plánujeme hned 

několik přírůstků), vizitek, magnetek a dalších 
drobných reklamních předmětů. Nabízíme 
i rakouské dálniční známky pro osobní vozidla 
(k dispozici je 10 denní varianta). 

V nabídce jsou rovněž knihy Svatý Jakub 
(historie poličského kostela, B. Fliedr), dalším 
titulem je Svojanov (hradní historie, S. Koneč-
ný) a Dějiny města Poličky (D. Junek, S. Ko-
nečný). Ve stálé nabídce jsou i knihy od lokál-
ních autorů (M. Kutilová, P. Mazal). Soustavně 
se snažíme o propagaci služeb a výrobků regi-
onálních výrobců i autorů různých knih a pu-
blikací.

Naší stěžejní a milou povinností je poskyto-
vání turistických informací místním občanům, 
návštěvníkům Poličky a propagace a zviditel-
ňování města. 

Pravidelně se účastníme všech velkých 
celorepublikových i regionálních workshopů 
a veletrhů cestovního ruchu. Polička je mezi 
lidmi dobře známá a oblíbená a ohlasy jsou 
v drtivé většině velmi kladné. 

Jako patrioty nás takový ohlas vždy velmi 
potěší a i my se snažíme k tomuto přispět.

Kolektiv Informačního centra:
Romana Kučerová, Ondřej Král, 

Libor Jelínek, Petr Cacek
www.ic.policka.org

Podzimní výlet
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Hrad svojanov v roce 2024
Hrad byl otevřen od 2. března do 15. prosin-

ce. Jeho prostory si prohlédlo 52 002 návštěv-
níků, což je o 4 774 méně než v roce předcho-
zím. Proběhlo 5 svatebních obřadů a v hradním 
penzionu bylo ubytováno 2646 osob.

Během sezóny se konala řada kulturních 
programů, mimo jiné Jarní slavnosti, Hrad-
ní jarmark, Pohádkový Svojanov, Královské 
slavnosti, Dny útrpného práva, Divadelní pouť, 
Třicetiletá válka a mnohé další. Mimořádnou 
akcí byla oslava 800 let od založení hradu. 80 
účinkujících vystupovalo na třech stanovištích 
v areálu hradu.

V hradních konírnách pro-
běhly dvě výstavy. Výstava 
loutkových divadélek před-
stavila rozsáhlou kolekci ze 
sbírek Libuše a Romana Bed-
řicha Bauerových z Josefova. 
Návštěvníci získali představu 
o vývoji a proměnách těchto 
uměleckých dekorací od 2. po-
loviny 19. století až do součas-
nosti. Výstava obrazů Aloise 
Živného vznikla při výročí 
110 let od narození bývalého 

kastelána hra-
du, který hrad 
a jeho okolí 
ztvárnil na stovkách obrazů. 52 
obrazů zakoupila organizace 
Hrad Svojanov od malířova 
syna, který rovněž výstavu 
doplnil o další díla a rodinné 
památky.

Po celý rok probíhala revita-
lizace gotické zahrady. V rámci 
ní došlo k obnově záhonů i vý-
sadby, vzniku nového vinohra-
du, výstavbě nového vyhlídko-
vého altánu a dřevěné pergoly 

a také k vybudování nového osvětlení zahrady. 
Náklady na akci činily 3 960 000 Kč, na její rea-
lizaci částečně přispěl i Pardubický kraj.

V jarních a podzimních měsících se poda-
řilo realizovat úspěšnou propagační činnost. 
Hrad se často objevil v rozhlasovém vysílání 
a v denním tisku. Dvakrát byl též součástí zpra-
vodajství televize Nova. Mediální partnerství 
hradu Svojanov poskytlo rádio Blaník a Český 
rozhlas Pardubice.

Miloš Dempír

Gotická zahrada za nočního osvětlení

Oslava 800 let

_ poličský cestovní ruch


